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Świętowały dzielne kobiety z Radziejowic 

Inwestycje z 11 milionowym dofinansowaniem z Polskiego Ładu Gmina Radziejowice zagrożona nową autostradą

Nowoczesna szkoła bez barier – na miarę XXI wieku

W piątek 10 marca – w Gminie Radziejowice świę-
towano Międzynarodowy Dzień Kobiet 8 Marca. 
Ponad sto pięknych i dzielnych kobiet  przybyło, 
aby wspólnie w ten wieczór miło spędzić czas... 
 Po spotkaniu pozostała wartość dodana w radzie-
jowickim życiu społecznym – symboliczny związek, 
jednogłośnie zaakceptowany, pod nazwą „Czerwo-
na torebka”. 

Niedawno opublikowano projekty drogowe Obwod-
nicy Aglomeracji Warszawskiej – autostrada A50. 
 Z tych prognoz wynika, że projektowana trasa tego 
szlaku komunikacyjnego będzie przebiegała przez 
osiem miejscowości gminy Radziejowice: Benenard, 
Pieńki Towarzystwo, Krzyżówkę, Słabomierz, Budy 
Mszczonowskie, Kuranów oraz Zboiska na odcinku po-
nad 15 kilometrów. To spotkało się ze zdecydowanym 
protestem Wójta i Rady Gminy Radziejowice. 

W Gminie Radziejowice są prowadzone zaawanso-
wane prace związane z otrzymanym 11 miliono-
wym dofinansowaniem z Rządowego Funduszu 
Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych, 
otrzymanymi w latach 2021 i 2022. To pozwoliło 
na wykonanie ważnych zadań – m.in. moderni-
zację SUW w Radziejowicach, budowę strażnicy  
w Kuklówce Zarzecznej, czy przebudowę ulicy Sien-
kiewicza w Radziejowicach.

W tym roku w Szkole Podstawowej im. Józefa 
Chełmońskiego było szczególne „Święto Patrona” 
– połączono je z zakończeniem rozbudowy szkoły. 
W poniedziałek 20 marca Władze Samorządowe 
Gminy Radziejowice oficjalnie przekazały spo-
łeczności szkolnej nowy budynek, dobudowany  
do istniejącego obiektu oświatowego. Z tej okazji 
do Kuklówki przyjechało wielu gości, przygotowa-
no także wspaniały program. 

Szanowni Mieszkańcy Gminy Radziejowice  
– nasi Drodzy Goście i Sąsiedzi.

Żyjemy w czasach, kiedy tak wiele jest niepokoju w naszych sercach, 
dlatego nasze życzenia Radosnych Świąt Wielkanocnych

 są jeszcze bardziej gorące i serdeczne. 

Niech ten piękny czas budzącej się do życia wiosny będzie okresem radosnej 
i życzliwej atmosfery w naszych rodzinnych domach. 

Życzymy Państwu, aby w każdym domu stało się zadość Polskiej Tradycji 
– kiedy od zarania dziejów – w Niedzielę Zmartwychwstania Pańskiego 

– zasiada się z rodziną do uroczystego Śniadania Wielkanocnego, 
rozpoczynając je składaniem życzeń i dzieleniem się święconką. 

To jest piękny obyczaj i czas, aby w gronie najbliższej rodziny świętować 
szczęśliwe i niepowtarzalne chwile radości – przy świątecznych stołach, podczas 

długich serdecznych rozmów i wiosennych spacerów po uroczych zakątkach naszej 
pięknej Ziemi Radziejowickiej. 

Życzymy zdrowych i pogodnych Świąt Wielkanocnych. Niech ten piękny czas, 
pełen radości i odradzającego się życia – wniesie do naszych domów miłość 

i nadzieję oraz da siłę do pokonywania życiowych trudności.

Urszula Ciężka 
Wójt Gminy Radziejowice 

wraz z Pracownikami samorządowymi

Czytaj na str. 3

Czytaj na str. 5 Czytaj na str. 8

Czytaj na str. 6

Grażyna Górka 
Przewodnicząca Rady Gminy Radziejowice 

wraz z Radnymi
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Szanowni Państwo
Drodzy Mieszkańcy Gminy Radziejowice

Od wielu lat – przed Świętami Wiel-
kiej Nocy, łamy naszego gminnego 

wydawnictwa „Radziejowice – Gmina nie tyl-
ko na weekend” goszczą w Państwa domach. 
W ten piękny, czas połączony z serdecznością, 
radością odradzającego się życia, ale też i chwi-
lami wytchnienia od codziennych obowiązków  
i trosk – chcemy być razem z Państwem, z Na- 
szymi Mieszkańcami. Korzystając z tej obecno-
ści – z całego serca wraz z Samorządowcami  
i Pracownikami Urzędu Gminy życzę, aby nad- 
chodzący okres i świąteczne dni były dla wszyst-
kich mieszkańców Gminy Radziejowice okre-
sem wyczekiwanego spokoju i wytchnienia. 
To piękne wiosenne święto Zmartwychwstania 
Chrystusa niech będzie dla Państwa radosnym 
przeżyciem, pełnym wiary, nadziei oraz miłości. 
Nadchodzące Święta Wielkanocne są też kulty-
wowaniem pięknej polskiej tradycji – zwycza-
jów i obrzędów, które mają wymiar ogromnej 
wartości w naszej narodowej kulturze. Bardzo 
dziękuję naszym Mieszkańcom, Szkołom, Insty- 
tucjom i Stowarzyszeniom działającym na te-
renie Gminy Radziejowice za kontynuowanie  
tradycji przekazywanej z pokolenia na pokole- 
nie. To bardzo łączy historię z teraźniejszością,  
ale też utrwala międzyludzkie więzi sąsiedzkie 

i społeczne w poszczególnych  
miejscowościach i w całej Gminie  
Radziejowice. Po doświadcze- 
niach z minionych lat, kiedy – jak  
nigdy dotąd – odczuwamy,  
w jak niespokojnych czasach  
przychodzi nam żyć oraz to, jak 
bardzo jesteśmy sobie wzajemnie  
potrzebni. Dlatego coraz bardziej  
doceniamy – jak ważny jest drugi  
człowiek i jak dużą wartość ma  
ludzki szacunek. Pamiętajmy  
o tym w te nadchodzące Święta 
Wielkiej Nocy… Przykładem  

kultywowania Wielkanocnych tradycji i podkre- 
śleniem tego, jak ważne są te nasze wartości  
związane ze zbliżającymi się świętami – jest  
Radziejowicki Kiermasz Wielkanocny organizo-
wany przez Gminne Centrum Kultury „Powo- 
zownia” w Radziejowicach. Cieszy się on nie- 
zwykłą popularnością i jest pięknym kultywo- 
waniem tradycji Świąt Wielkiej Nocy. Bardzo  
dziękuję za to, co robicie Państwo, aby pokazać,  
jak ważne są to wartości i jak głęboko tkwią  
w naszej tradycji i sercach.

Szanowni Państwo. 
Otrzymujecie pierwsze tegoroczne wyda-

nie „Radziejowice – Gmina nie tylko na week-
end”,  gdzie przekazujemy informacje o tym, co  
działo się w naszej Gminie w pierwszym kwar-
tale 2023 r. Był to czas realizacji ważnych zadań 
samorządowych, ale też intensywnych  przygo-
towywań do kolejnych wyzwań, przede wszyst-
kim przedsięwzięć, które będą zmieniały naszą 
gminną rzeczywistość i będą miały znaczący  
wpływ na jej rozwój. Jednym z naszych naj-
większych sukcesów jest pozyskanie ogrom-
nych środków na nasze inwestycje. Przypomnę, 
że w minionych 10 latach na ten cel – z różnych 
źródeł pozyskaliśmy 62 miliony złotych. Bardzo 

owocny w tym zakresie był miniony rok, kiedy 
na nasze zadania inwestycyjne otrzymaliśmy 
dofinansowanie w wysokości blisko 10 milio-
nów złotych.

Dzięki gminnym i pozyskanym środkom ze-
wnętrznym  – w marcu tego roku – została od-
dana do użytkowania Stacja Uzdatniania Wody, 
dająca Mieszkańcom Radziejowic i okolicznych 
miejscowości gwarancję na dostarczanie wyso-
kiej jakości wody pitnej. W tym roku zostanie 
zakończona budowa nowoczesnej strażnicy 
OSP w Kuklówce Zarzecznej – w dużym stopniu 
dofinansowana z Rządowego Programu Polski 
Ład – podobnie jak SUW Radziejowice. Już roz-
poczęła się modernizacja jednej z najważniej- 
szych dróg w Radziejowicach, ulicy Sienkiewi-
cza, przebiegającej przy Pałacu i „Powozowni”. 
będzie to także kontynuacja wcześniejszych eta-
pów przebudowy Alei Lipowej. Niedługo przy-
stąpimy do budowy ulicy Alternatywy pro- 

wadzącej do Kamionki, kolejną inwestycją 
realizwaną i dofinansowaną z Polskiego Ładu 
będzie most na ulicy Młynarskiej w Krzyżówce.   

W szkole w Kuklówce Radziejowickiej 
zostało zakończone duże zadanie oświato-
we. Teraz placówka ma do swojej dyspozycji 
nowy obiekt dydaktyczno-socjalny. Jest kon-
tynuowane popularne zadanie samorządowe 
Fundusz Sołecki. W tym roku społeczności 
24 sołectw mają do swojej dyspozycji kwo-
tę 808 tysięcy złotych na realizację zadań,  
o których mieszkańcy wspólnie zdecydowali 
podczas wiejskich zebrań. Już kolejny rok 
zostały uruchomione przewozy autobusowe, 
na które otrzymaliśmy wsparcie z programu 
rządowego. To tylko część inwestycji, które 
będą tegorocznymi przykładami, jak szybki 
rozwój następuje w naszej Małej Ojczyźnie 
Radziejowice. 

Zapewniono miesZkańcom dobry węgiel
W gminie Radziejowice dodatek węglowy w kwocie trzy 

tysiące złotych został przyznany dla 984 gospodarstw domo-
wych. Ich właściciele tym samym nabyli prawo do preferencyj-
nego zakupu węgla w kwocie nie większej niż dwa tysiące za 
tonę. Do 20 marca mieszkańcy Gminy Radziejowice zakupili 
go blisko 466  ton. 

Pomimo zapowiedzi Rządu RP, że wę-
gla po preferencyjnych cenach wystarczy 
dla wszystkich, na przełomie listopada  
i grudnia nie było łatwo podpisać umowę  
z podmiotem, który zapewniłby odpowiednią 
ilość opału. Dzięki dużemu zaangażowaniu 
i ze strony sekretarza gminy Anety Kowal-
skiej-Sobhani – Gmina Radziejowice dosyć 
szybko się uporała z umożliwieniem miesz-
kańcom zakupu węgla po preferencyjnej 
cenie. Odbiór węgla z kopalni następował 
w sposób płynny dzięki firmie „DOMEX”,  
z którą Gmina miała podpisaną umowę na 
jego dostarczenie i dystrybucję.  Kopalnie, 
z których Gmina odbierała węgiel to: KWK 

Ziemowid, KWK Marcel i KWK Mysłowi-
ce-Wesoła.  W sumie, aby sprostać oczeki-
waniom i zapotrzebowaniu mieszkańców 
Gminy, węgiel był odbierany z kopalni 17 
razy. Dotychczas, do 20 marca – rozdyspo-
nowano 466 ton – 310 ton Orzecha, 104 
tony Karlika Ekogroszku i 52 tony Groszku II. 
Mieszkańcy uprawnieni do takiego zakupu 
– w dwóch etapach do końca grudnia  
minionego roku i od stycznia 2023 roku 
mogli zakupić dwa razy po 1,5 tony. Do-
tychczas węgiel zakupiło 314 gospodarstw 
domowych.Akcja sprzedaży węgla, zgodnie  
z przepisami prawnymi, trwać będzie do końca 
kwietnia 2023 r.

Należy przypuszczać, że w Gminie Radzie-
jowice w sezonie grzewczym zostanie sprze-
dane około 500 ton węgla, co w pełni spełni 
oczekiwania i potrzeby mieszkańców. – Każdy 
kto jest uprawniony do zakupu węgla po cenie 
 preferencyjnej ma taką możliwość. Osoby upraw-
nione muszą złożyć odpowiedni wniosek i po  

potwierdzeniu jego zweryfikowania – trzeba do-
konać płatności – węgiel jest do odbioru. Najbar-
dziej cieszą nas pozytywne opinie mieszkańców, 
że nasz węgiel ma wysoką kaloryczność i dobrze 
się pali. Zadbaliśmy o to, aby to był polski węgiel  
i dobrej jakości…– powiedziała Sekretarz Gmi-
ny Aneta Kowalska-Sobhani.

Szanowni Państwo 
Niestety mam dla Państwa nie tylko same dobra informacje... W minionych latach wszyscy ciężko 

pracowaliśmy, aby nasza gmina rozwijała się, a ludziom żyło się coraz lepiej na naszej pięknej Ziemi Ra-
dziejowickiej. W minionych dekadach i latach Gmina Radziejowice była przecinana szlakami drogowy-
mi i kolejowym, które dzieliły gminę i poszczególnie miejscowości. Mieszkańcy to starali się zrozumieć  
i znosić, jednak wszystko ma swoje granice… Niedawno wszyscy zostaliśmy zaskoczeni, wręcz zszo-
kowani informacją, że przez południowo-zachodnią część naszej gminy – na długości kilkunastu 
kilometrów – zostanie zbudowana Obwodnica Aglomeracji Warszawskiej – A50. Trasę wyznaczono 
na terenach, gdzie w naszych samorządowych planach jest przestrzeń dla rozwoju osadnictwa i sfery  
usług. Jeśli tak stałoby się – nowego miejsc zamieszkania musiałoby szukać kilkaset osób. 

O czymś takim samorządowcy nigdy wcześniej nie byli informowani, a tym bardziej nie odby-
wały się w tej kwestii żadne konsultacje. W tej sprawie Stanowisko Wójta Gminy Radziejowice, jak  
i Rady Gminy Radziejowice jest jednoznacznie negatywne. Zdecydowanie sprzeciwiamy się lokalizacji  
jakiegokolwiek wariantu tej trasy na terenie naszej Gminy. W tej sprawie jednoznaczne są nasze stano- 
wiska, które zostały skierowane i wysłane do najwyższych władz i urzędów w Rzeczypospolitej Polskiej  
– publikujemy je na kolejnych stronach. W tej walce o naszą wspólną sprawę, samorządowcy stoją  
w jednym szeregu ze swoimi mieszkańcami.

                                                     Życzę Państwu dużo zdrowia i wszelkiego powodzenia 
                                                                      – radosnych i zdrowych Świąt Wielkiej Nocy.

Wójt Gminy Radziejowice
Urszula Ciężka
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Stanowczy proteSt – wójta, radnych i mieSzkańców

Sprzeciw wójt Gminy radziejowice

P r z e z  t e r e n  G m i n y  R a d z i e j o w i c e  z a p l a n o w a n o  n o w ą  a u t o s t r a d ę

O b w o d n i c a  A g l o m e r a c j i  W a r s z a w s k i e j

Gmina Radziejowice w minionych latach została przecięta wieloma szlakami komunikacyjnymi, a w ostatnich latach prze-
żywano uciążliwości związane z ich gruntowną modernizacją. Teraz – kiedy wydawało się, że w tej pięknej gminie przyjdzie 
ludziom spokojnie żyć – okazuje się, że są kolejne – wręcz szokujące plany wobec tego terenu. Niedawno – na początku lutego 
– opublikowano projekty – z nikim nie konsultowane – sześciopasmowej Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej – autostrada 
A50.  Z takich planistycznych prognoz wynika, że trasa przebiegu tego szlaku komunikacyjnego przez teren gminy Radziejowice 
może wynieść ponad 15 kilometrów. 

O budowie Obwodnicy Aglomeracji War-
szawskiej mówiono od kilku lat, nawet wy-
znaczono pas o szerokości kilku kilometrów, 
w którym miało się zlokalizować to przedsię-
wzięci. Jednak samorządowców uspakajano  
i zapowiadano, że trasa Obwodnicy Aglomera-
cji Warszawskiej będzie biegła w „śladzie” drogi 
krajowej DK50 i wszystko na to wskazywało,  
że tak będzie... Niedawno – na początku lute- 
go tego roku, zupełnie nieoficjalnie – samo-
rządowcy i mieszkańcy dowiedzieli się, że 
przez teren gmin powiatu żyrardowskiego  
– zupełnie nowym szlakiem – zostały zapla-
nowane trzy warianty OAW – autostrady A50.  
Dla wszystkich była to i dalej jest szokująca 
informacja. Ona oznacza kolejne wysiedlenia 
i ludzkie dramaty, niszczenie terenów przy-
rodniczych i wielkie społeczne emocje, które 
już się rozpoczęły. Firma planująca przebieg 
przyszłej tras Obwodnicy Aglomeracji War-
szawskiej, określanej jako nowa autostrada 
A50 – naniosła na mapę powiatu żyrardow-
skiego trzy linie, nazwane wariantami prze-
biegu tej trasy. 

Prognoza przebiegu Obwodnicy Aglome-
racji Warszawskiej – za węzłem łączącym ją 
z drogą wojewódzką 719 w pobliżu wsi Bedna-
ry – rozpoczyna się przez miejscowości Gminy 
Radziejowice: Benenard, Pieńki Towarzystwo, 
Krzyżówkę, Słabomierz, Budy Mszczonowskie, 
Kuranów oraz Zboiska. Wystarczy spojrzeć na 
aktualną mapę, aby dostrzec, że każdy z tych 
trzech wariantów przebiega przez tereny za-
siedlone i jak wynikach z planów przestrzen-
nego zagospodarowania gminy, wiele osób 
zaangażowano się tam do budowania nowych 
siedlisk. Żadna instancja wojewódzka i krajowa 
– nigdy nie wniosła najmniejszych uwag, kie-
dy w radziejowickim samorządzie – dla tych 
obszarów – była ustalana funkcja osadnictwa 
mieszkalnego, jak i szeroko pojętych nieuciąż-
liwych usług i przedsiębiorczości. Teraz okazuje 
się – jeśli doszłoby do realizacji tego zadania  
– setki osób musiałyby szukać dla siebie nowego  
miejsca zamieszkania. Z takiej trasy Gmina Ra-
dziejowice nie będzie miała żadnych korzyści,  
a wręcz same uciążliwości, m.in. komunikacyj-
ne zatłoczenie, gdyż ze wszystkich stron przy- 
jeżdżałyby pojazdy przebijające się do węzła 
autostradowego – łączącego A50 z S8. Z tych 
planistycznych prognoz okazuje się, że na te-
renie gminy – na przebiegu A50 zaplanowano 
trzy wiadukty. Nad drogą powiatową – prowa-
dzącą do Wręczy, nad trasą wiodącą do Parku 
Wodnej Suntago i nad torami CMK i DK50  
– w pobliżu wysypiska odpadów Słabomierz
-Krzyżowka. 

Wójt Gminy Radziejowice – Urszu-
la Ciężka wyraża zdecydowany sprzeciw 
wobec orientacyjnych przebiegów propo-
nowanych wariantów trasy drogi S50/A50 
Obwodnica Aglomeracji Warszawskiej na 
odcinku drogi A50 od DW 719– zachodnia 
granica gminy Radziejowice – w kierunku 
S7 do wschodniej granicy gminy Radziejo-
wice, zaprezentowanych w ramach prac nad 
opracowaniem Studium Techniczno-Eko-
nomiczno-Środowiskowym dla Obwodnicy 
Aglomeracji Warszawskiej.

Przedstawione rozwiązania są nie do 
zaakceptowania przez samorząd gminy Ra-
dziejowice. Przede wszystkim lokalizacje po-
szczególnych wariantów przebiegają przez 
tereny silnie zurbanizowane, o wykształco-
nej strukturze funkcjonalno-przestrzennej, 
o bardzo wysokich walorach przyrodni-
czo-kulturowych. Proponowany przebieg 
trasy szybkiego ruchu przechodzi przez 7 
miejscowości gminnych: Benenard, Pieńki 
Towarzystwo, Krzyżówkę, Słabomierz, Budy 
Mszczonowskie, Kuranów oraz Zboiska. Na 
terenie tych miejscowości dominującą funk-
cją użytkowania jest zabudowa mieszkanio- 
wa jednorodzinna oraz usługowa. Na prze-
strzeni ostatnich kilkunastu lat kierunek 
zagospodarowania przestrzennego gminy 
Radziejowice dla ww. obszarów ustalany był 
dla osadnictwa mieszkalnego oraz realizacji 
szeroko pojętych usług. Obecnie w obszarze 
oddziaływania proponowanych wariantów 
przebiegu autostrady znajduje się kilkaset 
domostw oraz kilkanaście przedsiębiorstw. 
Oznacza to konieczność wysiedlenia kilku-

set mieszkańców oraz likwidacji, bądź ogra- 
niczenia działalności, znacznej liczby przed-
siębiorców. Ciągłość kierunków zagospoda- 
rowania przestrzennego, stabilność w ich re-
alizacji stanowi podstawę budowania zaufa-
nia mieszkańców w stosunku do organów 
administracji publicznej. Nigdy wcześniej na 
przestrzeni ostatnich kilkunastu lat nie było 
mowy o przeznaczeniu przedmiotowych te-
renów pod drogi szybkiego ruchu. 

Lokalizacja wariantów A50 w stosunku 
do istniejącej DK 50 w żadnej mierze nie 
znajduje racjonalnego uzasadnienia. Brak 
dostępności do A50, uciążliwości z tytułu 
drgań, hałasu już obecnie odczuwalnego po 
budowie obwodnicy Żyrardowa, ograniczeń 
przestrzennych, są dla mieszkańców ww. 
miejscowości niczym wyrok skazujący ich 
albo na poszukiwanie nowego miejsca do 
życia, albo na życie w warunkach zupełnie 
odmiennych niż w momencie planowania 
zamieszkania na wybranym przez siebie 
kawałku ziemi.

Gmina Radziejowice obszarowo pod 
względem dostępności podzielona jest na 4 
części. Podziału gminy dokonały historycz- 
nie lokalizowane inwestycje drogowe i kole-
jowe. I tak, trasa kolejowa CMK, DK S8 oraz 
DK 50 dzielą gminę na cztery części:

1) północno-zachodnią – ograniczoną 
linią CMK oraz DK 50, są to miejscowości 
Chroboty, Korytów, Korytów A;

2) południowo-zachodnią – ograniczo-
ną linią CMK oraz DK 50, są to miejscowości 
Benenard, Zazdrość, Pieńki Towarzystwo, 
Krzyżówka;

3) południowo-wschodnią – ograniczo-
ną trasą DK S8, są to miejscowości Kuranów, 
Zboiska, Radziejowice Parcel, Kamionka;

4) pozostała część mieści się w obszarze 
ograniczonym linią CMK oraz DK 50 i S8, i są 
to pozostałe miejscowości gminne.

Warto w tym miejscu zaznaczyć, że 
część miejscowości już jest podzielona linia- 
mi komunikacyjnymi, m.in.: Kuranów, Ra-
dziejowice Parcel czy Krze Duże. Lokalizacja 
dodatkowych korytarzy transportowych cał-
kowicie zaburzy spójność terytorialną gminy 
oraz możliwość sprawnej i należytej obsługi 
wszystkich terenów. Pojawienie się kolej-
nych odizolowanych części gminy naraża te 
tereny na wykluczenie społeczne, instytucjo-
nalne, przestrzenne oraz infrastrukturalne,  
a w konsekwencji wyludnienie i gospodar-
czy upadek. Ponadto każdy z wariantów 
drogi A50 przebiega w Gminie Radziejowice 
przez tereny obszaru chronionego krajo-
brazu, z licznie zachowanymi kompleksami 
leśnymi, o bogatej bioróżnorodności flory  
i fauny.

W rezultacie poprzecinanie terytorium 
Gminy Radziejowice głównymi ciągami ko-
munikacyjnymi już istniejącymi i planowa- 
nymi – drogi krajowe, szybka kolej – ska-
zuje Ją w przyszłości na zniknięcie z mapy 
Powiatu Żyrardowskiego, pomimo znaczące-
go miejsca na kartach historii, o olbrzymim  
znaczeniu kulturowym i z licznymi obiek-
tami zabytkowymi. Jest to zupełnie niedo-
puszczalne działanie.
     Urszula Ciężka – Wójt Gminy Radziejowice

(dokończenie na str. 4) Radziejowice –14.03.2023 r.
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Uchwała Rady Gminy w spRawie wyRażenia spRzeciwU wobec pRzebieGU aUtostRady a50

stanowczy pRotest – wójta, Radnych 
i mieszkańców

Z planów inwestycyjnych – odnoszących 
się do terminów tego gigantycznego przedsię-
wzięcia wynika, że realizacja Obwodnicy Aglo- 
meracji Warszawskiej ma być wykonana do 
roku 2030. W harmonogramie tego zadania 
czytamy, że w roku 2023 będzie pierwsza akcja  
informacyjna (już niby się odbyła), a w roku 
2024 zostanie ona ponowiona. W roku 2025 
ma być złożony wniosek o wydanie decyzji 
środowiskowej, a rok później przewiduje się 
otrzymanie takiego dokumentu. Wówczas  
– w latach 2027-2029 – byłyby prowadzone 
czynności administracyjne i prace związane z tą 
inwestycją, aby w roku 2030 została zakończona 
budowa.

W tej sprawie miało się odbyć spotkanie 
informacyjne mieszkańców z inwestorem – kie-
rownictwem GDDKiA oraz biurem projektowym 
tej inwestycji. Po burzliwych obradach w Wi-

skitkach, odwołano kolejne spotkania, również 
i to zaplanowane 6 marca w Korytowie. Miesz-
kańcom zaproponowano, aby zainteresowani 
składali swoje opinie do inwestora. W Gminie 
Radziejowice w tej sprawie są „rewolucyjne 
nastroje” wśród mieszkańców – przeciwnych 
takiej inwestycji.

W tej sprawie ze zdecydowanym sprzeci-
wem wystąpili: Wójt Gminy Radziejowice Ur-
szula Ciężka i Rada Gminy Radziejowice.

              \Publikujemy te dokumenty\

  

  Uchwała Nr LXIII/461/2023 
Rady Gminy Radziejowice 

 z dnia 13 marca 2023 r. 
 

w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec przebiegu przedstawionych wariantów  
autostrady A-50 "Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej  

odcinek od DK92 (bez węzła) do S7 (z węzłem)” 
 

Na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 
(Dz. U. z 2023 r. poz. 40) oraz § 19 ust.2 pkt 3 i 4 Statutu Gminy Radziejowice stanowiącego 
załącznik do uchwały Nr XIII/99/2019 Rady Gminy Radziejowice z dnia 29 sierpnia 2019 r.     
w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radziejowice.  (Dz. Urz. Woj. Maz. z 2019 r. poz. 10752) 
uchwala się, co następuje: 

§1. W związku z propozycjami przedstawionymi w Studium Techniczno- 
Ekonomiczno- Środowiskowym dla Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej odcinek od DK92 
(bez węzła) do S7 (z węzłem) przebiegu trzech wariantów autostrady A-50 Rada Gminy  
Radziejowice wyraża stanowczy sprzeciw wobec proponowanych lokalizacji.  
Szczegółowe stanowisko Rady Gminy Radziejowice wraz z uzasadnieniem określa załącznik 
do niniejszej uchwały.  
 

§2. Rada Gminy Radziejowice wnosi do Prezesa Rady Ministrów oraz Generalnego 
Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad o odstąpienie od dalszego procedowania każdego  
z wariantów autostrady A-50 przebiegających przez teren gminy Radziejowice.  
 

§3. Rada Gminy Radziejowice pozytywnie ocenia podejmowane przez Wójta Gminy 
Radziejowice działania mające na celu ochronę interesów mieszkańców gminy w związku  
z planowaną budową autostrady A-50 stanowiącej "Obwodnicę Aglomeracji Warszawskiej, 
odcinek od DK 92  (bez węzła) do S7 (z węzłem)".  
 

§4. Uchwała podlega przekazaniu Prezydentowi RP, Sejmowi RP, Senatowi RP, 
Prezesowi Rady Ministrów, Ministerstwu Aktywów Państwowych, Ministerstwu Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, Ministerstwu Infrastruktury, Posłowi na Sejm RP Maciejowi 
Małeckiemu, Generalnemu Dyrektorowi Dróg Krajowych i Autostrad, Związkowi Gmin 
Wiejskich RP, Wojewodzie Mazowieckiemu i mediom.  
 

§5. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Radziejowice.  
 
§6. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 
 
 
 

Załącznik  
 do uchwały Nr LXIII/461/2023 

Rady Gminy Radziejowice 
 z dnia 13.03.2023r. 

STANOWISKO RADY GMINY RADZIEJOWICE 
W SPRAWIE PLANOWANEGO PRZEBIEGU PRZEDSTAWIONYCH WARIANTÓW  

AUTOSTRADY A-50  "OBWODNICY AGLOMERACJI WARSZAWSKIEJ,   
odcinek od DK92 (bez węzła) do S7 (z węzłem)     

Rada Gminy Radziejowice po analizie przedstawionych przez Biuro Projektów  

Budownictwa Komunikacyjnego – Trakt sp. z o.o. sp.k.  wariantów przebiegu autostrady A-50 

"Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej, odcinek od DK 92  (bez węzła) do S7 (z węzłem)"                      

w granicach gminy Radziejowice proponowanych w Studium Techniczno- Ekonomiczno - 

Środowiskowym dla budowy obwodnicy, nie może zaakceptować żadnego z zaproponowanych 

wariantów i wyraża stanowczy sprzeciw wobec przebiegu autostrady A-50,  przez tereny gminy 

Radziejowice.  
 
 
UZASADNIENIE 

 

Po analizie udostępnionych materiałów dotyczących lokalizacji trzech wariantów przebiegu 

autostrady A-50 przez teren gminy Radziejowice jak również po wysłuchaniu podczas komisji Rady 

Gminy Radziejowice głosu mieszkańców zaniepokojonych planami realizacji inwestycji przebiegającej 

przez ich domy.    

Zarówno Rada Gminy jak i Wójt Gminy Radziejowice oceniają, że inwestycja polegająca na budowie 

autostrady A-50 w zaproponowanych wariantach  wpłynie bardzo negatywnie na jakość i komfort życia 

mieszkańców jak również w sposób oczywisty naruszy interesy Samorządu w aspektach: strategicznym, 

finansowym i środowiskowym. 

Rada Gminy Radziejowice wraz z Wójtem wyraża sprzeciw wobec propozycji usytuowania 

autostrady A-50 na terenie gminy Radziejowice w zaproponowanych wariantach, które zostały 

zlokalizowane przez istniejące skupiska zabudowy mieszkaniowej we wsiach Benenard, Pieńki 

Towarzystwo, Krzyżówka, Budy Mszczonowskie, Kuranów, Zboiska.  

Budowa i późniejsza eksploatacja drogi ekspresowej niezależnie od wyboru 

któregokolwiek z zaproponowanych wariantów przyniesie negatywne skutki, a przede 

wszystkim straty materialne, moralne i emocjonalne dla naszych mieszkańców.  

Wszystkie proponowane warianty przebiegu drogi naruszają teren naszej gminy,  

gdyż nie omijają istniejącej zabudowy mieszkaniowej, zagrodowej i usługowej ani  

terenów przeznaczonych pod zabudowę. Projektowane warianty przebiegu drogi  

powodują nieplanowany podział urbanistyczny terenu gminy zaburzający kierunki jej  

rozwoju. Realizacja inwestycji, niezależnie od wariantu, spowoduje liczne wyburzenia  

domów jednorodzinnych wraz z istniejącą obok infrastrukturą gospodarczą, jak również 

doprowadzi do likwidacji nielicznych na terenie gminy obiektów produkcyjno-usługowych, co 

w znacznym stopniu na wiele lat wpłynie negatywnie na finanse gminy. Mając powyższe na 

uwadze uważamy, że inwestycja wpłynie negatywnie na warunki życia wszystkich 

mieszkańców gminy. 

Projektowane warianty autostrady A-50 zlokalizowane są na terenach o dużym 

potencjale turystyczno-przyrodniczym co spowoduje zmniejszenie atrakcyjności gminy nie 

tylko jako miejsca stałego zamieszkania ale również obniży jej możliwość rozwoju 

ekonomicznego jako atrakcyjnej turystycznie enklawy w pobliżu aglomeracji warszawskiej i 

łódzkiej.  

Kondensując wszystkie te argumenty, stwierdzamy, że dla mieszkańców gminy  

Radziejowice planowane przedsięwzięcie nie jest szansą na rozwój, a wręcz jego  

zahamowaniem. Mieszkańcom już w chwili obecnej towarzyszy niepewność, trudność  

w podejmowaniu decyzji o inwestowaniu. Zauważalny jest spadek zainteresowania obrotu  

nieruchomościami. Abstrahując od powyższego, stoimy także na stanowisku, że jednostki 

samorządu terytorialnego wraz z jej mieszkańcami powinny mieć, w świetle obowiązującego 

prawa, możliwość współdecydowania o sprawach bezpośrednio ich dotyczących w 

szczególności poprzez wyrażanie swoich opinii i wniosków w sprawach tak istotnych oraz 

wrażliwych społecznie, jak wyżej wskazana inwestycja.  

Podsumowując zarówno Rada Gminy jak i Wójt Gminy Radziejowice wskazują, że 

budowa autostrady A-50 przez tereny gminy Radziejowice wywoła wyłącznie negatywne 

skutki dla naszej społeczności, które nie będą kompensowane żadnymi korzyściami. Taki stan  

rzeczy budzi więc stanowczy sprzeciw wyrażony w niniejszej uchwale.  

Załącznik do uzasadnienia: mapka sytuacyjna przebiegu projektowanej  
autostrady A-50 na terenie Gminy Radziejowice.  
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„ Ś w i ę t o  P a t r o n a ” w  S z k o l e  P o d s t a w o w e j  i m .  J ó z e f a  C h e ł m o ń s k i e g o  w  K u k l ó w c e

W tym roku w Szkole Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego było szczególne „Święto Patrona” – połączono je z zakończe-
niem rozbudowy szkoły. W poniedziałek 20 marca Władze Samorządowe Gminy Radziejowice oficjalnie przekazały społeczności 
szkolnej nowy budynek, dobudowany do istniejącego obiektu szkolnego. Z tej okazji do Kuklówki Radziejowickiej przyjechało 
wielu gości, przygotowano także wspaniały program. 

NowoczesNa szkoła bez barier – Na miarę XXi wieku

Pokonano wszystkie  
trudności

W minionych latach często pojawiał się 
temat rozbudowy Szkoły Podstawowej im. Jó-
zefa Chełmońskiego w Kuklówce Radziejowic-
kiej. W tej kadencji radziejowicki samorząd po 
zakończeniu dużych inwestycji oświatowych, 
wybudowaniu przedszkoli w: Korytowie i Ra-
dziejowicach, zdecydował o rozbudowie szkoły  
w Kuklówce Radziejowickiej. To zadanie rozpo- 
częto na początku roku 2021 i w tych nieła-
twych czasach i okolicznościach – na początku  
tego roku, powstał dwukondygnacyjny budy- 
nek – dobudowany do starego obiektu szkol-
nego. Zakres wykonania tego zadania był dosyć 
duży. Wykonawca miał do zrealizowania roz-
biórki istniejących budynków gospodarczych  
i starej kotłowni. Potem w ramach rozbudowy 
szkoły, została wykonana dobudowa dwukon-
dygnacyjnego budynku z salami lekcyjnymi, 
dydaktycznymi i zapleczem szatniowo-sanitar-
nym oraz windą dla osób niepełnosprawnych 
i szereg innych prac. Pandemia, kryzys ekono-
miczny, wojna na Ukrainie i inne niesprzyjające 
okoliczności nieznacznie wydłużyły termin re-
alizacji przedsięwzięcia, ale pokonano wszyst-
kie trudności i na początku tego roku inwestycja 
była zakończona i w dniu 20 marca – nastąpiło 
jej uroczyste otwarcie i przekazanie społeczno-
ści szkolnej. 

W prezencie na imieniny 
Patrona

Na „Święto Patrona” Szkoły Podstawowej 
im. Józefa Chełmońskiego do Kuklówki Radzie-
jowickiej przyjechało wielu gości, wśród nich 
byli: Wójt Urszula Ciężka i jej zastępca Artur 
Jankowski, ks. Proboszcz Andrzej Sadowski, 
Sekretarz Gminy Aneta Kowalska-Sobhani, 
Skarbnik Gminy: Marlena Górniewska, Dyrek-
tor Gminnego Centrum Oświaty – Beata Kalina, 
Radni - Beata Trzaskowska i Mieczysław Bielak, 
Dyrektor Muzeum Lwowa i Kresów – Aleksan-
dra Biniszewska oraz przedstawiciele szkół  
i duże grono przyjaciół kuklowskiej szkoły oraz 
sołtysi – Grzegorz Wiciński i Stanisław Pajur-
kowski. 

Wójt Urszula Ciężka rozpoczęła swoją 
wypowiedź od słów, że dzisiaj wraz ze swoimi 
współpracownikami przyjeżdża ze szczegól-
nym prezentem imieninowym z okazji „Święta 
Patrona”. –… W celu zapewnienia bezpiecznej 
i nowoczesnej infrastruktury szkolnej dla odpo-
wiedniej ilości dzieci, opracowaliśmy koncepcję 
rozbudowy Szkoły Podstawowej im. Józefa Cheł-
mońskiego w Kuklówce Radziejowickiej… Po 
przeanalizowaniu wszystkich możliwości, jako 
rozwiązanie alternatywne, wybrano najprostsze 
w wykonaniu oraz mniej kosztowne – dobudowę 

nowego obiektu. Taka koncepcja wykazała szereg 
zalet wprowadzenia procesu rozbudowy, m.in. 
minimalną ingerencję w istniejący budynek, 
możliwość prowadzenia lekcji w czasie trwania 
budowy czy wprowadzenie etapowości inwe-
stycji. Już w roku 2018 została podjęta decyzja 
o rozpoczęciu realizacji trzyetapowej inwesty-
cji… Zgodnie z projektem  budowlanym została 

zrealizowana dobudowa nowej części budynku 
szkoły, który będzie również łącznikiem do sali 
gimnastycznej, której budowa będzie finalnym  
– trzecim etapem rozbudowy Szkoły Podstawo-
wej w Kuklówce. Pierwsze dwa etapy budowy 
zostały wykonywane ze środków budżetu 
Gminy Radziejowice i jest to koszt 2.138.750 
złotych… mówiła Wójt Gminy Radziejowice 
Urszula Ciężka. 

Nowy obiekt szkolny  
w Gminie Radziejowice

Pani wójt wymieniała kolejne zadania 
realizowane przez wykonawcę. Łączna po-
wierzchnia nowego, dwukondygnacyjnego 
budynku ma 345 metrów kwadratowych.  
W nim znajdują się trzy sale dydaktyczne i lek-
cyjne, łazienki, a na parterze zaplecze sportowe 
z przebieralnią i umywalnią. –…Po zakoń-
czeniu realizacji projektu pn. „Szkoły bez barier  
w Gminie Radziejowice” w Szkole Podstawowej 
im. Józefa Chełmońskiego do realizacji pozosta-
nie ostatni III etap rozbudowy szkoły. Do łącznika 
planuje się dobudowanie pomieszczenia nowej 
sali gimnastycznej o powierzchni 288 metrów 
kwadratowych. Projekt zakłada również ada-
ptacje istniejącej sali gimnastycznej na dwa 
pomieszczenia dydaktyczne. Ten etap jeszcze 
przed nami, a dzisiaj – bardzo cieszymy się, że 
w Gminie Radziejowice powstał kolejny, nowy 
obiekt oświatowy, który podniesie komfort nauki 
dzieciom i młodzieży i pracy nauczycielom oraz 
pracownikom szkoły. Liczymy na to, że wszyscy 
użytkownicy zadbają o ten obiekt. Niech ten 
budynek jak najlepiej służy społeczności szkolnej 
– powiedziała Wójt Urszula Ciężka. 

Dyrektor Sylwia Król przekazała szczególne 
podziękowania władzom samorządowym Gmi-

ny Radziejowice za inwestowanie w tę placów-
kę, która dzięki temu stała się bardzo nowocze-
sną i teraz posiada odpowiednią przestrzeń do 
prowadzenia zajęć lekcyjnych. Następnie Wójt 
Urszula Ciężka ze swoim Zastępcą Arturem 
Jankowskim przekazała Dyrektor Sylwii Król akt 
nowego obiektu oświatowego i dołączono sym-
boliczny klucz z maskotką bociana. Swoją wiel-
ką radość z przeobrażeń dziejących się w szkole 
wyrażali goście, którzy przyznali, że dzięki 
ogromnemu zaangażowaniu radziejowickiego 
samorządu, jak i szkolnej społeczności tutaj jest 
już placówka oświatowa na miarę XXI wieku. 

Po krótkiej modlitwie nowy budynek zo-
stał poświęcony przez ks. proboszcza Andrzeja 
Sadowskiego.

Zebrani z wielkim zainteresowaniem zwie-
dzali nowy obiekt szkolny. W korytarzach nowo 
otwartej części szkoły, pachnących nowością 
można było oglądać prace artystyczne dwóch 
utalentowanych kobiet – Marii Holubiewy  
i Izabelii Wicińskiej.

Uroczystość przekazania nowego budynku 
i „Święta szkoły” była także okazją do zaprezen-
towania szkolnych talentów, w placówce noszą-
cej szczególne imię – Józefa Chełmońskiego. 
Goście i szkolna społeczność oklaskiwali: Mile-
nę Popłońską, Jana i Stanisława Symelę, Tosię 
Choma, Zuzannę Gajewską i Oliwię Sadowską, 
a także zespół „Niezapominajki”, Tymoteusza 
Dudzińskiego, taniec koła teatralnego, klasę 
III, oraz grę na instrumentach – Pauliny, Oliwii 
i Tomasza Pilny. Uroczystość zakończono wrę-
czeniem nagród szkolnym liderom akcji czytel-
niczej „Czytaj codziennie”.

Z gośćmi i społecznością szkolną umówio-
no się na spotkanie w nowej sali gimnastycz-
nej i wszyscy wyrazili nadzieję, że nastąpi to  
w niedługim czasie.

Dokończenie na stronie 16.  
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J a k  G m i n a  R a d z i e j o w i c e  w y k o r z y s t a  1 1  m i l i o n ó w  z  P o l s k i e g o  Ł a d u ?

Te pieniądze same do Radziejowic nie pRzyszły 
Gmina Radziejowice wykorzystuje każdą szansę na to, aby pozyskiwać środki zewnętrzne 

na swoje inwestycje. W minionych dwóch latach występowano o wsparcie dla gminnych przed-
sięwzięć m.in. do Rządowego Funduszu Polski Ład Programu Inwestycji Strategicznych. W roku 
2021 samorząd otrzymał dofinansowanie do samorządowych zadań inwestycyjnych w wyso-
kości – 4.121.990 złotych. W roku poprzednim – 2022, była to kwota 6.802.667. Te ogromne 
pieniądze zostały odpowiednio i po gospodarsku wykorzystane i zamienione na zadania tak 
bardzo oczekiwane przez mieszkańców.

W roku 2022 Gmina Radziejowice po-
zyskała kwotę 9,418 mln. zł. Największe 
pieniądze otrzymano jako dofinansowanie 
samorządowych przedsięwzięć z Polskiego 
Ładu – 6,803 mln. zł na przebudowa drogi 
Al. Lipowej, przebudowa drogi w miejsco-
wości Krze – ul. Alternatywy i budowę mo-
stu w Krzyżówce

Inne dofinansowania to:
¡	Program –Szkoły bez barier „Dostępna 
szkoła” – 1,350 mln. zł.
¡  Organizowanie przewozów autobuso-
wych na terenie gminy – 433 tys. zł; 
¡  Organizowanie przewozów autobuso-
wych w roku 2023 – 400 tys. zł;      
¡  FOGR na ul. Polną w Korytowie – 154 tys. zł; 
¡ Modernizacja oświetlenia – 100 tys. zł;
¡ Program „Cyfrowa Gmina” – 100 tys. zł;
¡ Sprzęt i wyposażenie dla OSP – 40 tys. zł;

¡ MIAS aktywizacja sołectw – lampy solar-
ne – 30 tys. zł;
¡ Program „Pod biało-czerwoną” – 5 tys. zł.
¡ Usuwanie azbestu – 4.229 zł.

Polski Ład – 2022
W roku 2021 Gmina Radziejowice wy-

stępowała o wsparcie dla gminnych przed-
sięwzięć z Rządowego Funduszu Polski Ład 
Programu Inwestycji Strategicznych i otrzy-
mano środki w wysokości 4.121.990 złotych. 
To pozwoliło na zaplanowanie dwóch waż-
nych zadań. Jednym z nich jest Modernizacja 
Stacji Uzdatniania Wody w Radziejowicach  
– etap II i wsparcie – 1.313.234 złotych. 
Druga dotacja to 2.808.756 złotych – na bu-
dowę strażnicy Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Kuklówce Zarzecznej.

– Budowa strażnicy w Kuklówce Za-
rzecznej jest prowadzona zgodnie z harmo-
nogramem, a nawet z pewnym jego wyprze-
dzeniem i już wczesną jesienią tego roku ten 
obiekt zostanie przekazany do dyspozycji 
strażakom i mieszkańcom. Innym bardzo 
ważnym przedsięwzięciem, współfinansowa-
nym z Polskiego Ładu jest II etap modernizacji 
Stacji Uzdatniania Wody w Radziejowicach. 
Ta inwestycja została już zakończona i został 
złożony wniosek o pozwolenie na użytkowa-
nie Stacji Uzdatniania Wody w Radziejowi-
cach. Myślę, że już w połowie kwietnia obiekt 
będzie miał pełną dokumentacje pozwala-
jąca na jego użytkowanie…– powiedział 
Zastępca Wójta Gminy Radziejowice Artur 
Jankowski o inwestycjach współfinansowa-
nych z środków Polskiego Ładu przyznanych 
w roku 2021.

Inwestycje Polski Ład 2023
W roku 2022 – Gmina Radziejowice 

otrzymała dofinansowanie na trzy gminne 
inwestycje w wysokości – 6.802.667 zło-
tych: 
¡„Przebudowa drogi gminnej – lokal-

nej w ciągu ulic: Sienkiewicza i Alei Lipowej 
w miejscowościach: Radziejowice, Radziejo-
wice – Parcel i Kuranów – dofinansowanie 
wyniesie 4.515.471 złotych. 

¡  „Pr zebudowa drogi  gminnej  
w miejscowości Krze Duże, na odcinku od ul. 
Alternatywy w m. 
Kamionka do drogi 
ser wisowej przy 
S8 – dofinansowa-
nie w wysokości  
– 1.669.248 zło-
tych.

¡  Przebudowa  
mostu  na  r zece 
Okrzesza w miej- 

scowości Krzyżówka – ul. Młynarska i na ten 
cel pozyskano - 717.947 złotych.

–	Modernizacja ulicy Sienkiewicza  
i trzeci etap przebudowy ul. Lipowej – jest 
naszą największą inwestycją w roku 2022. 
Tutaj należy dodać, że bez tego ogromnego 
– blisko 90 procentowego dofinansowania, 
w ramach naszego budżetu samorządowego, 
nie byli byśmy w stanie przeprowadzić tego 
zadania – w tak krótkim czasie. Dzięki otrzy-
maniu tego wsparcia, mamy nadzieje, że do 
końca roku uda się sfinalizować tę inwestycję, 
chociaż do wykonania jest bardzo dużo. 
Zaraz po przetargu wykonawca energicznie 
przystąpił do prac i pierwsze roboty są już 
widoczne. Inną również rozpoczynającą się 
budową jest ulica Alternatywy w Krzach i to 
zadanie zakończy się jeszcze przed rozpoczę-
ciem okresu wakacyjnego. Kolejną inwestycją 
będzie budowa mostu w Krzyżówce przy ulicy 
Młynarskiej  – poinformował zastępca wójta 
Artur Jankowski.

Oznacza to, że rządowe pieniądze z Pol-
skiego Ładu są efektywnie wykorzystywane 
i gdyby nie starania  włodarzy gminy – wie-
le zadań jeszcze długo stałoby w gminnej 
kolejce inwestycyjnej. Trzeba dodać, że te 
pieniądze na gminne inwestycje, same do 
Radziejowic nie przyszły.

Budowa Strażnicy oSP w KuKlówce ZarZecZnej

Suw radZiejowice

ulica SienKiewicZa w radZiejowicach ulica SienKiewicZa w radZiejowicach

ZmoderniZowana Stacja uZdatniania wody w radZiejowicach
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Z myślą i troską o osobach niepełnosprawnych miesZkańcy korZystają Z cZystego powietrZa

Grant w ramach projektu: „Dostępny samorząd – granty”  
–realizowanego przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych.

W spotkaniu finalizującym projekt „Moder-
nizacja oświetlenia w szkołach podstawowych 
na terenie Gminy Radziejowice”, którego gospo-
darzem była Wójt Gminy Radziejowice – Urszu-
la Ciężka, wzięli udział: Wiceminister Aktywów 
Państwowych – Maciej Małecki i Prezes Zarządu 
WFOŚiGW Marek Ryszka. W spotkaniu uczestni-
czyli również: zastępca wójta – Artur Jankow-
ski, dyrektor Gminnego Centrum Oświaty – Be-
ata Kalina, dyrektorzy szkół: w Radziejowicach 
– Żaneta Wesołowska i w Korytowie – Elżbieta 
Błażejewska, radny Marek Leja oraz pracownicy 
urzędu gminy zajmujący się sprawami ochrony 
środowiska. 

– Kryzys energetyczny, który pojawił się na 
świecie, za sprawa wojny, która toczy się za naszą 
wschodnią granicą mocno odczuliśmy wszyscy: 
mieszkańcy, przedsiębiorcy, nie ominął on i samo-
rządów… To, że trzeba oszczędzać wiedzieliśmy 
od dawna, od kilku lat wymieniamy oświetlenie 
uliczne na solarne. Jednak ciągle nam brakowało 
pieniędzy na modernizację oświetlenia w na- 
szych placówkach oświatowych, kultury czy  
w urzędzie, jak i na wiejskich ulicach. W tym 

kryzysie pojawiła się pomocna dłoń. To obecny 
rząd PiS, którego przedstawiciela gościmy dzisiaj 
w osobie Wiceministra Aktywów Państwowych 
Macieja Małeckiego, pomyślał, jak pomóc prze-
trwać w tych trudnych czasach, dedykując do 
środowisk i grup społecznych różne programy 
pomocowe. Dziękujemy także Prezesowi Zarządu 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej w Warszawie Markowi 
Ryszka, który dba o to, aby takie programy 
pomocowe za pośrednictwem swojej instytucji 
wdrażyć…– mówiła wójt Urszula Ciężka.

Poseł Maciej Małecki podsumowując 
projekt energetyczny – „Modernizacja oświe-

tlenia w szkołach podstawowych na terenie 
Gminy Radziejowice” m.in. powiedział, że naj-
ważniejsza jest ta energia, która nie zostanie 
zużyta oraz osiągnięty efekt oszczędnościowy. 
W radziejowickich szkołach to zużycie zostało 
zmniejszone o ponad 50 procent w porównaniu 
do pobory energii z poprzedniego okresu. 

Prezes Marek Ryszka przypomniał, że  
w ramach programu: „Modernizacja Oświetle-
nia”. samorządy z województwa mazowiec-
kiego mogły ubiegać się o dofinansowanie  
w wysokości do 100 tys. zł na zadania ograni-
czające zużycie energii, a dotacje koszty takich 
przedsięwzięć pokrywają do 90 procent. 

Z programu skorzystały dwie radziejowic-
kie szkoły – w Radziejowicach i w Korytowie. 
¡  W Szkole Podstawowej w Radziejowi-

cach zostało zamontowanie ponad 150 lamp 
LED – w całej placówce oświatowej o różnej 
mocy, a także wykonano pomiary natężenia 
oświetlenia.
¡  W Szkole Podstawowej Korytowie 

A zostało zamontowanych 25  lamp LED  
– w hali sportowej i innych pomieszczeniach 
szkolnych i wykonano wiele prac ograniczają-
cych pobór energii.

Obliczono, że te inwestycje w szkołach  
– w skali roku spowodują zmniejszenie zużycia 
energii elektrycznej z 18.471 kWh do 8.405 
kWh, czyli o prawie 55 procent, a koszt tych 
przedsięwzięć zwróci się w ciągu 2-3 lat.

Gmina Radziejowice podejmuje starania  
o pozyskanie kolejnych środków na instalo-
wanie urządzeń i instalacji pozwalających na 
zmniejszenie zużycia energii elektrycznej. ¢

Gmina Radziejowice punktem konsultacyj-
no-informacyjnym Programu Czyste Powietrze. 
Przypominamy, iż na podstawie porozumienia 
nr 24/20119 Gmina Radziejowice przystąpiła 
do realizacji Programu Priorytetowego Czyste  
Powietrze. Nabór wniosków w programie pro- 
wadzony jest w trybie ciągłym, wnioski są 
przyjmowane i rozpatrywane przez Wojewódzki  
Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Warszawie, ul. Ogrodowa 5/7. Za- 
praszamy do kontaktu z naszym punktem kon- 
sultacyjno-informacyjnym pod numerem te-
lefonu: (46) 854-30-26 lub adresem e-mail: 
czystepowietrze@radziejowice.pl. Zachęcamy 
również do zapoznania się z zasadami progra-
mu pod adresem www.czystepowietrze.gov.pl 
oraz pod numerem ogólnopolskiej infolinii (22) 
340-40-80.

„Czyste Powietrze” to ogólnopolski pro-
gram dopłat do wymiany starych pieców oraz 
docieplenia domów jednorodzinnych. Program 
realizuje Wojewódzki Fundusz Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie.  
W Gminie Radziejowice 136 mieszkańców  
– dane na koniec 2022 roku – przystąpiło do 
Programu Czyste Powietrze i wymiany tzw. 
„kopciuchów” na efektywne źródła ciepła. 
Mogą to być: pompy ciepła: gruntowe i po-
wietrzne, kotły gazowe lub na pellet, ogrze-
wanie elektryczne, ale też piece na węgiel klasy 
piątej lub spełniającewymagania ekologiczne.

Gmina Radziejowice otrzymała grant 
w wysokości 139 293 zł na przedsięwzięcie 
pn.: „Poprawa dostępności do usług pu-
blicznych świadczonych przez Urząd Gminy 
Radziejowice” w ramach projektu „Dostępny 
samorząd – granty” realizowanego przez 
Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Nie-
pełnosprawnych – Działanie 2.18 Programu 
Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 
2014-2020.

Celem przedsięwzięcia grantowego jest 
poprawa dostępności do usług publicznych 
świadczonych przez Urząd Gminy Radziejo-
wice dla osób ze szczególnymi potrzebami, 
w tym osób z niepełnosprawnościami, po-
przez przebudowę dojścia i wejścia do bu-
dynku Urzędu Gminy Radziejowice, w tym 
montaż windy dla osób z niepełnosprawno-
ścią oraz zakup urządzeń wspomagających 
dostępność komunikacyjno-informacyjną.

Gmina Radziejowice otrzymała dofinansowanie w kwocie 84 tys. zł z programu Wojewódz-
kiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie na modernizację 
oświetlenia w dwóch placówkach oświatowych: w Szkole Podstawowej im. K. Makuszyńskiego 
w Korytowie A oraz w Szkole Podstawowej im. W. Rdzanowskiego w Radziejowicach. Łącznie 
na ten cel wydano blisko 100 tys. zł. 

najważniejsZa jest energia, która nie Została Zużyta

W  U r zę -
d z i e  G m i n y 
Radziejowice 
f u n k c j o n u j e 
również Punkt 
Konsultacyjny, 
który powstał 
na podstawie 
porozumienia jakie podpisała Gmina Radzie-
jowice z Wojewódzkim Funduszem Ochrony  
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warsza-
wie, już od blisko czterech lat cieszy się dużym  
zainteresowaniem mieszkańców, a konsultanci 
zaangażowani do tych działań – bardzo są po-
mocni dla mieszkańców.

Realizacja Programu Czyste Powietrze na 
terenie gminy Radziejowice według stanu na 
dzień 31 grudnia 2022 roku – za okres od dnia 
19 września 2018 – wygląda następująco.
¡ Mieszkańcy gminy Radziejowice złożyli 

136 wniosków do WFOŚiGW w Warszawie. 
¡ Dotychczas zawarto 117 umów na reali- 

zację wymiany pieców i docieplania swoich  
domów. 
¡  Liczba przedsięwzięć zrealizowanych  

w tym zakresie wynosi – 53. 
¡ Na ten cel Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 
wypłacił już mieszkańcom Gminy Radziejowic 
kwotę – 696 449 zł.

Podczas realizacji przedsięwzięcia, gran-
tobiorca będzie korzystał z usług doradczych 
eksperta w dziedzinie dostępności.

Dofinansowanie przedsięwzięcia gran-
towego wynosi: 139 293,00 PLN

W tym dofinansowanie z UE: 117 396,00 
PLN, z dotacji celowej: 21 896,86 PLN.

Efektem przedsięwzięcia będzie popra-
wa warunków korzystania z usług Urzędu 
dla klientów ze szczególnymi potrzebami, 
którzy są narażeni na marginalizację lub 
dyskryminację m.in. ze względu na niepeł-
nosprawność lub obniżony poziom spraw-
ności z powodu wieku czy choroby.
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M i ę d z y n a r o d o w y  D z i e ń  K o b i e t  w  G m i n i e  R a d z i e j o w i c e 

Dzielne kobiety i ich perły        w czerwonych torebkach
Niewiele jest gmin na Mazowszu, gdzie władza lokalna jest zdecydowanie zdominowana przez kobiety. Taką są Radziejowice, 

gdzie panie z woli wyborców zajmują większość ważnych funkcji publicznych. W piątek 10 marca – w Gminie Radziejowice świę-
towano Międzynarodowy Dzień Kobiet 8 Marca, podczas uroczystości – ”Dzielna Kobieta”, w której nie mogło zabraknąć liderek 
tej społeczności – Wójta Urszuli Ciężkiej i Przewodniczącej Grażyny Górki. Gminne Centrum Kultury „Powozownia” wypełniła 
aura subtelności i zapachu kobiecych perfum. Ponad sto pięknych kobiet przybyło tego wieczoru, aby wspólnie miło spędzić 
czas. Gośćmi specjalnymi spotkania były wspaniałe i dzielne kobiety: Katarzyna Kołeczek, Agata Witkowska, Danuta Dmowska
-Andrzejuk, Katarzyna Kwaśny i Katarzyna Grzegorzewska.

Kilkugodzinny program z oka- 
zji „Dnia Kobiet” rozpoczął 
Zastępca Wójta Gminy Ra-

dziejowice – Artur Jankowski, który złożył  
wszystkim mieszkankom Gminy Radzie-
jowice serdeczne życzenia. Gospodarzem 
uroczystości była dyrektor „Powozowni” 
Agnieszka Rybarczyk. 

Och ta modna Pani…
Tegoroczny program „Dnia Kobiet”  

w Gminie Radziejowice był wspaniale przy- 
gotowany i wyreżyserowany oraz prowadzo- 
ny w sposób ciekawy i zabawny, a duszątego  
niezwykłego przedsięwzięcia – była Iwona 
Gradecka. 

Okazuje się, że grom dobrych rad, po-
winności, oczekiwań i nakładanych obo-
wiązków staje się przeszkodą do osiągnięcia  
stanu zadowolenia w życiu. Dylematy 
współczesnych kobiet w dążeniu do ideału 
– to z przymrużeniem oka – obnażył mo-
nodram „ Co modna Pani wiedzieć powinna” 
w wykonaniu znanej aktorki teatralnej i se-
rialowej pani Katarzyny Kołeczek, która za-
pewniała że z każdej drogi można zawrócić i 
zacząć życie od nowa – w wolności. 

Świetnie i bardzo zabawnie pokazała, 
że tak bardzo koncentrujemy się na tym co 
zewnętrzne, że nie zawsze mamy czas, aby 
wydobyć z nas co stanowi kobiece piękno.

Piękne i silne kobiety 
Bardzo interesujące było spotkanie  

z Agatą Witkowską – prezesem Fundacji 
„Czas Wolności”. Pani Agata opowiadała, 
że wiele kobiet we współczesnym świecie 
to ofiary przemocy, ucisku, przymusowej 
pracy i prostytucji, handlu ludźmi. Zebrani 
usłyszeli o drastycznych sytuacjach dziew-
czyn, które wbrew własnej woli trafiły do 
sex biznesu, najczęściej za granicę. Zjawisko 

handlu ludźmi pod względem swojej skali 
zajmuje trzecie miejsce – po handlu bronią  
i narkotykami. W drugiej części swojego spo-
tkania pani Agata mówiła o znaczeniu i roli 
kobiety we współczesnym świecie i o tym 
– w jak dużym stopniu dorównują mężczy-
znom, a w wielu zakresach ich przewyższają. 

Kolejnym gościem radziejowickiego 
„Dnia Kobiet” była Danuta Dmowska-An-
drzejuk. To Mistrzyni Europy i Świata w szer- 
mierce, a w latach 2019-2020 była Mini-
strem Sportu w Rządzie RP, obecnie jest 
Prezesem Superligi w Tenisie. Jest też matką 
trójki dzieci. Iwona Gradecka – prowadząca 
rozmowę ze sportsmenką i matką trójki dzie-

ci – „sprowokowała” ją do wielu zwierzeń  
– też i z zakresu kariery sportowej, jak  
i z okresu piastowania ministerialnej funk-
cji. Okazał się, że kariera sportowa nie była 
usłana różami, a kobieta – minister wiele 
wysiłku i determinacji musiała wykazać, aby 
przekonać to środowisko, że kobieta potrafi  
sobie świetnie poradzić – również jako mini- 
ster sportu. Zachęcała kobiety, aby nie sku-
piały się na przegranych bitwach, aby po 
każdej porażce wstawały i szły dalej do celu.  
–…Dzielna kobieta to wolna kobieta, ma-
jąca możliwość decydowania i wyboru… 
 – mówiła pani Danuta.

Kobiece przekuwanie  
zła w dobro

Ten wieczór został uświetniony wystę- 
pem Katarzyny Kwaśny w mini-recitalu 
„Taka ja”. Piękna, filigranowa wokalistka 
zaskoczyła publiczność cudowną – mocną 
barwą głosu i niezwykłą swobodą . 

To ta piękna i utalentowana piosenkar- 
ka, ale też mądra i dzielna kobieta, opowie- 
działa i przekonała zebrane panie, że zło 
można przekuwać na dobro i… o tym śpie-
wała.

W tym dniu ściany GCK „Powozownia”  
w Radziejowicach były uatrakcyjnione wy- 
stawą fotograficzną Katarzyny Grzegorzew-
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skiej – „Portret Kobiety”. Pani Katarzyna – 
matka czwórki dzieci, musi być bardzo do-
brze zorganizowana, aby znaleźć też czas na 
swoja pasję – fotografowanie. Powiedziała, 
że robi to z miłości do siebie, swoich bliskich 
i do kobiet, które są na fotografiach.

W tym dniu poczęstunek w postaci prze- 
pysznych dań zapewniły panie z Koła Go-
spodyń Wiejskich w Korytowie, a uczniowie 
z Zespołu Szkół nr 3 ze Skierniewic z Tech-
nikum Gastronomicznego zadbali o obsługę 
spotkania.

Zawiązano przymierze 
„Czerwonej torebki”

Podczas tego – blisko 4-godzinnego 
spotkania – przy kawie i barwnych przeką-
skach wieczór trwał nadal w miłej i pełnej 

relacji atmosferze. Pozostała po nim kolejna 
wartość dodana w radziejowickim życiu 
społecznym. Został zawiązany symboliczny 
związek, ale jednogłosie zaakceptowany, 
pod nazwą „czerwona torebka”. 

„–…Każda kobieta jest tajemnica, jak jej 
torebka – do tego czerwona. Kolor czerwony 
przykuwa uwagę, ale takie jest symbolem 
odwagi i poświęcenia. Wiele zaskakujących 
rzeczy można znaleźć w kobiecej, czerwonej 
torebce. Jak w każdej z nas – ogromny poten-
cjał, same perły. Stąd też zrodził się pomysł  
w naszym gronie kobiet w „Powozowni”, aby 
wydobyć z tych torebek wszystkie te niesa-
mowite skarby. Stworzyć przestrzeń w for-
mie cyklicznych spotkań dla kobiet i ten taki 
nowy nasz związek zatytułować: „Czerwona 
torebka”. By wzajemnie kobiety mogły się 

wspierać, inspirować, budować pozytywną 
rzeczywistość… Dzielne, wolne, mądre i te 
jeszcze nie odkryte – dołączcie do „Czerwonej 
torebki” i razem stwórzmy kreatywną per-
spektywę działania…” – apelowała dyrek-
tor Agnieszka Rybarczyk. Takie małe symbo-
liczne torebki rozdano członkiniom nowego, 
kobieco-solidarnego przymierza. „Czerwone 

Torebki”, w Gminie Radziejowice będą sym-
bolem siły, różnorodności i kobiecości.

To spotkanie z okazji kobiecego święta 
było zupełnie inne niż wszystkie. Dodajmy, 
że zostały zrealizowane przed trzyosobową 
kadrę radziejowickiej „Powozowni” – wspa-
niałe i dzielne kobiety – Agnieszkę, Iwonę  
i Natalię.                                                           T.S.
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Radziejowicka parafia za trzy lata będzie obchodziła jubileusz 200-lecia, kiedy to w roku 1826 został zbudowany kościół pw.  
św. Kazimierza Królewicza. W minionych – niespełna dwóch latach, w świątyni zostały wykonane ogromne przeobrażenia i są 
kolejne plany. Wiosną roku 2021 zostało zainstalowane ogrzewanie podłogowe funkcjonujące na bazie gazowego kotła grzew-
czego. Pod koniec minionego roku została wykonana kamienna podłoga. Nie byłoby to możliwe, gdyby nie pomoc Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Mazowieckiego i ogromne wsparcie parafian.

P a r a f i a  p w .  ś w .  K a z i m i e r z a  K r ó l e w i c z a  w  R a d z i e j o w i c a c h

„ E - u s ł u g i  d l a  G m i n y  R a d z i e j o w i c e ”

Piękno kościoła jest dziełem ludzkich serc

W ramach realizacji projektu pn.: „E-usługi dla Gminy Radziejowice” dofi-
nansowanego ze środków Unii Europejskiej, Gmina Radziejowice udostępniła 
mieszkańcom oraz wszystkim zainteresowanym osobom nową usługę w postaci 
darmowej aplikacji mobilnej na telefony komórkowe i tablety.

radziejowice bliżej ciebie!

Założono ogrzewanie  
w świątyni

Od ponad 5 lat nowym proboszczem jest 
ksiądz prałat Henryk Andrzejewski, który konty-
nuuje dzieło swojego poprzednika ks. kanonika 
Waldemara Okurowskiego, ale też podejmuje 
nowe wyzwania. – …W kościele – w okresie 
zimowym było chłodno. Była to uciążliwość 
dla wiernych, jak i niekorzystne zjawisko dla 
substancji zabytkowego kościoła. Wcześniejsze 
służby konserwatorskie nie widziały możliwości, 
aby zainstalować systemy grzewcze. Po długich 
rozmowach Mazowiecki Konserwator Zabytków 
wyraził zgodę na wykonanie ogrzewania pod-
łogowego w radziejowickiej świątyni. Jednak po 
wykonaniu tej inwestycji, było konieczne położe-
nie podłogi w stylu z epoki, kiedy budowano takie 
kościoły – kamiennej posadzki – biało-czarnej  
w formie caro... – mówił duchowny. 

Na zrealizowanie tego parafialnego przed-
sięwzięcia inwestycyjnego były potrzebne 
ogromne środki finansowe. Dlatego zdecydo-
wano się na ich wykonanie w dwóch etapach. 
Pierwszym było wykonanie podłogowej insta-
lacji grzewczej i szeregu innych prac instalator-
skich. Te roboty zakończono w maju 2021 roku, 
a ich koszt został pokryty ze składek parafian  
i przyjaciół radziejowickiej parafii.

Otrzymano 150 tysięcy  
z Mazowsza

Kiedy zostało wykonane ogrzewanie pod- 
łogowe, a betonową posadzkę pokryto wykła- 

Po zainstalowaniu, aplikacja umożliwia 
odbieranie wysyłanych wiadomości bezpo-
średnio na urządzenie mobilne użytkowni-
ka podobnie jak ma to miejsce w przypadku 
SMS-ów lub komunikatorów internetowych.

Co ważne wszystkie wysyłane wiado-
mości posiadają z góry ustalony czas prezen-
tacji. Przykładowo, informacja o wydarzeniu 
kulturalnym będzie prezentowana jeszcze 
tylko jeden dzień po dacie wydarzenia, wia-
domość o awarii wodociągu wyświetlać się 
będą do czasu usunięcia usterki, ostrzeżenie 

pogodowe wyświetlane będzie zgodnie  
z czasem obowiązywania itp. Dzięki takiemu 
rozwiązaniu użytkownicy będą mieli zawsze 
wyłącznie najbardziej aktualne powiado-
mienia bez konieczności ciągłego kasowania 
treści zbędnych lub „przeterminowanych”.

W chwili obecnej wiadomości udostęp-
niane będą w czterech kategoriach: Ogłosze-
nia, Komunikaty, Aktualności i Ostrzeżenia.

Oczywiście w ustawieniach aplikacji 
użytkownik może samodzielnie zadecydo-
wać, z których kategorii chce otrzymywać 

powiadomienia albo pozostawić ustawienia 
domyślne, które wyświetlają informacje  
z wszystkich kategorii.

Gorąco zachęcamy do pobrania i zain-
stalowania aplikacji na Państwa telefonach 
lub tabletach, zwłaszcza, że także przy jej 
pomocy będziemy informować o udostęp-
nianiu mieszkańcom nowych usług wdrożo-
nych dzięki realizacji projektu „E-usługi dla 
Gminy Radziejowice”.

Aplikacja dostępna jest zarówno na te- 
lefony z systemem Android (pobieranie ze 

sklepu Google Play) jak i na telefony z sys-
temem iOS firmy Apple (sklep App Store).

W obydwu przypadkach wystarczy  
w wyszukiwarce sklepu wpisać frazę „Gmina 
Radziejowice” i wśród wyświetlonych wyni-
ków odnaleźć aplikację oznaczoną charakte-
rystyczną ikoną z literą „R”

https://play.google.com/store/apps/
details?id=pl.igen.wiemo.radziejowice&-
gl=PL

https://apps.apple.com/us/app/gmina
-radziejowice/id1660262914                    ¢

dziną, dla ks. prałata Henryka Andrzejew- 
skiego kolejnym wyzwaniem było wykonanie 
wymarzonej posadzki – kamiennej podłogi  
w caro. Tutaj były potrzebne pieniądze, ogrom-
ne fundusze. Okazało się, że na pierwszy etap 
inwestycji niemożliwe było pozyskanie środków 
zewnętrznych, ale na drugi już tak. W styczniu 
2022 roku złożono wniosek – wraz ze stosowną 
dokumentacją – do Programu „Mazowsze dla 
zabytków 2022” na zadanie: „Remont posadzki 
kościoła w Radziejowicach” w wysokości 150 
tysięcy złotych. W roku 2022 Parafia Rzymsko-
katolicka w Radziejowicach pw. św. Kazimierza,  
w ramach programu „Mazowsze dla zabytków”, 
na swój obiekt otrzymała pieniądze – jako je-

dyna w powiecie żyrardowskim. Parafia była 
jednym z 41 beneficjentów – występujących  
o wsparcie finansowe z terenu Warszawy 
i okolicznych powiatów, które otrzymały 
łącznie 3,4 mln. zł. Ideą przeznaczenia tych 
pieniędzy było to, aby cenne zabytki z tego 
obszaru Mazowsza odzyskały swój dawny 
blask. 

Podziękowanie za wielką 
ofiarność

Prace związane z położeniem posadzki  
w radziejowickiej świątyni rozpoczęto  
w drugiej połowie listopada 2022 roku,  
a zakończono 15 grudnia. Roboty były wy- 

konywane etapami i po gospodarsku  
– tak, aby nic nie wynosić z budynku. Taka 
racjonalnie prowadzona inwestycja nie 
wykluczała możliwości odprawiania nabo-
żeństw, które się odbywały w tym czasie. 
Ks. Henryk Jędrzejewski podkreśla, że  
w pierwszym, jak i drugim etapie parafia  
miała szczęście do bardzo solidnych wyko-
nawców. Realizacja tego etapu prac koszto- 
wała 330 tys. zł. To oznacza, że wielki i ofiar- 
ny gest był także ze strony parafian, których 
w parafii w Radziejowicach jest ok. trzy ty- 
siące. Nie wprowadzono jakiejś formy „pa-
rafialnego opodatkowania” na ten cel. Temu 
głównie służyła – zbierana raz w miesiącu  
– „taca inwestycyjna”, oraz szczodre i po-
mocne wsparcie przyjaciół parafii i indywi-
dualne wpłaty. 

Cel został osiągnięty. Kościół wygląda 
wręcz cudownie. Parafianie z dumą mówią, 
że radziejowicka świątynia ma taki wygląd 
i blask, jakiego jeszcze nigdy nie miała  
w swojej historii. Do tego dzieła przyczynili 
się ci, którzy pomogli w jego realizacji – Pa-
rafianie i Samorząd Województwa Mazo-
wieckiego.

To jeszcze nie koniec planów parafial-
nych przedsięwzięć. Jest przygotowywana 
dokumentacja przeprowadzenia moderni-
zacji i odnowienia zewnętrznej, historycz-
nej konstrukcji radziejowickiej świątyni, 
włącznie z przywróceniem świetności przy 
kościelnego ogrodzenia.                                   ¢
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W RadziejoWicach zagRano głośno i baRdzo hojnie
Tegoroczna akcja WOŚP w Radziejowicach, miała bardzo szeroki wymiar. Skupiono wielu partnerów-sponsorów, a także 

ponad 20 wolontariuszy. Ciężar organizacyjny akcji wzięło na siebie Gminne Centrum Kultury „Powozownia”. W tym dniu nie-
samowity był odruch i dar serc mieszkańców Gminy Radziejowice. Nie żałowano pieniędzy podczas zbiórki i licytacji. Szefowa 
radziejowickiego Sztabu WOŚP – Natalia Kuczyńska oraz jej prawa ręka Aneta Gregory i dyrektor „Powozowni” – Agnieszka 
Rybarczyk oraz wszyscy ich wspomagający stanęli na wysokości ogromnego zadania i… dali radę. Zebrano kwotę 42.53,23 
złotych, trzy razy więcej niż przed rokiem.

W i e l k a  O r k i e s t r a  Ś w i ą t e c z n e j  P o m o c y  w  R a d z i e j o w i c a c h

Sztab Wielkiej Orkiestry Świątecz-
nej Pomocy w Radziejowicach, 

jako jednostka samodzielna – funkcjonuje 
od dziewięciu lat. Z roku na rok jest widać 
coraz większe zaangażowanie społeczników, 
a program stał się bardzo bogaty. 

W Radziejowicach akcję rozpoczęto 
 w sobotę - od seansu filmowego dla dzieci 
i dorosłych.

W niedzielne popołudnie koncentrowa-
nie odbywało się w budynku „Powozowni”, 
a na zewnątrz mieli „dyżur” fani Polskiego 
Fiata 126 z „Tasmania Serwis” z liderem 
Robertem Czerwińskim. Zachęcali do prze-
jażdżki swoimi limuzynkami, częstowali 
kiełbaskami z rożna, a wszystko za pieniążki 
wrzucone do skarbonki z serduszkiem WOŚP. 

Jako pierwsza na scenie WOŚP wystąpi-
ła Grupy Baletowej Małgorzaty Abramczyk. 
Potem był pokaz Klubu Karate Tradycyjnego 
NIKOBUSHI. Liczna widownia podzi-
wiała i oklaskiwała występy artystycz-
ne dzieci i młodzież z terenu Gminy. Na 
scenie zobaczyliśmy: duety – Zuza Sa-
durska i Zofia Koźmin oraz Ola Sadur-
ska i Antonina Choma. Wystąpili także: 
Jan Pyzerski, Anastazja Khalatyan, 

Lena Panufnik, Jan Jóźwiak, Daria Nima, Na-
tasza Gmurek, Maja Mleczko, Stanisław Woj-
tyniak. Prezentacje artystyczne przeplatane 
były licytacjami prowadzonymi przez Natalię  
Kuczyńską, Anetę Grzegory i Agnieszkę Ry-
barczyk, które z dużym wdziękiem zaprasza-
ły do licytowania i wspierajnia tej szczytnej 
akcji. Wśród sponsorów był Urząd Gminy  
w Radziejowicach, a nagrody – niespodzian-
ki przekazane na licytację przez wójta Urszu-
lę  Ciężką, trafiły do – Grzegorza Wicińskiego  
i Łukasza Komorniczaka.

W licytacji powodzeniem cieszyły się 
obrazy Grupy Malarskiej „Powozownia”.  
W Gminnej Bibliotece Publicznej zorganizo-
wano loterię z cennymi nagrodami książko-
wymi.

Udzielanie pierwszej pomocy przedme-
dycznej zaprezentowały Młodzieżowe Dru- 
żyny Pożarnicze z OSP w Korytowie i Radzie- 

jowicach. Był też występ wokalny Klubu Pio-
senki Hufca ZHP  Jaktorów – „The Tonacja”  
i prezentacja wokalno-muzyczna Weroniki  
i Mariusza Gmurków. Oklaskiwano też gru-
pową prezentację Salsy Grzegorza Matusia- 
ka. Na zakończenie wystąpiła Justyna Kwiat- 
kowska. Zainteresowaniem cieszyła się wy-
stawa fotografii młodej mieszkanki Radzie-
jowic – Emilii Urynowicz.

Przez cały dzień do dyspozycji Kawia-
renka WOŚP z pysznymi ciastami i wspania-
łościami serwowanymi przez KGiGW „Kory-
towianki”, Sołectwo i KGW Adamów Wieś. 

Na zakończenie – o godzinie 21.00 za-
palono światełko do nieba.

Radziejowicki Sztab WOŚP w tym roku 
ustanowił rekord zbiórki – finalnie doliczo-
no się 42.53,23 złotych – trzy razy więcej niż 
przed rokiem. 

Odruch i dar serc mieszkańców Gminy 
Radziejowice jest godny pochwały. Nie było-
by to możliwe, gdyby nie ofiarność lokalnych 
firm i osób prywatnych. 

Pomogli, wsparli i byli z organizatora-
mi: Urząd Gminy Radziwjowice, Firma Flis, 
Bimed, Grupa Malarska Powozownia, Hann-
na Siekierska, Beata Szumska, Alicja Kuran, 
Sklep Motylek, Daniel Czarnecki, Klub Kara-
te Tradycyjnego NIkobushi,  Natura House, 
OSP Radziejowice, OSP Korytów A, Speed 
Paintball, Masarnia Zygmunt, Bottari, Bank 

Spółdzielczy – Oddział Radziejowice, MA-
XX10GROUP, Szkoła Podstawowa w Radzie-
jowicach i Kuklówce, Przedszkole w Radzie-
jowicach, Ekonip, Helukabel, Emka, Canpol  
Babies, DMP-Serwis, Tasmania Serwis 126p, 
Hotel Panorama, Wójt Gminy Radziejowice, 
Leckemann, Dominika Kalman-Rdes, Inna 
Bajka, Inka Lewandowska, Numer Logistick, 
3M, Natalia Świdlicka, Artis Loft Hotel, ITAS, 
Make a Wish, Marija Holubieva. 

Sztab WOŚP w Radziejowicach i Zespół 
GCK „Powozownia” dziękują wszystkim za 
udział, zaangażowanie, poświęcony czas  
i działanie na rzecz wspólnego dobra, jakim 
jest troska o nasze wspólne zdrowie, gdyż 
taki cel miała ta akcja. Dziękujemy za Wasze 
Wielkie Serca.                                                   ¢
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P o ż e g n a n o  n a j s t a r s z e g o  s t r a ż a k a  Z i e m i  Ż y r a r d o w s k i e j

Już od 12 lat – tradycyjnie w dniu 1 marca, w Narodowy Dzień Pamięci Żołnierzy Wyklętych – z inicjatywy Muzeum Lwowa  
i Kresów w Kuklówce Radziejowickiej i Urzędu Gminy Radziejowice, odbywają się gminne uroczystości patriotyczne. W tym dniu 
przy Kapliczce Łagierników jest czczona pamięć bohaterów narodowych, żołnierzy podziemia, którzy nie złożyli broni widząc,  
że nie o taką wolność walczyli dla swojej Ojczyzny. Również w tym roku – w środę 1 marca przedstawiciele władz samorządo-
wych Gminy Radziejowice, młodzież i ich wychowawcy oddali hołd żołnierzom niezłomnym.

W sobotę 14 stycznia w kościele parafialnym pw. św. Kazimierza w Radziejowicach obyła się ceremonia pogrzebowa, pod-
czas której pożegnano szczególnego mieszkańca tej miejscowości, gminy i powiatu żyrardowskiego – 97-letniego Stanisława 
Szymczaka. Strażacy, przedstawiciele samorządu i mieszkańcy pożegnali zasłużonego społecznika. Druh Stanisław przez 26 
lat – w latach 1965-1991 – był prezesem radziejowickiej jednostki OSP, a od 32 lat Honorowym Prezesem OSP w Radziejowicach. 

OddanO hOłd bOhaterOm – żOłnierzOm niezłOmnym

Służba druha StaniSława trwała 82 lata

Rownież w tym roku – 1 mar-
ca, przed Muzeum Lwowa i Kresów 
Południowo-Wschodnich, zebrali 
się przedstawiciele władz samorzą-
dowych i szkół, aby przy Kapliczce 
Łagierników, uczcić pamięć boha-
terów narodowych. Mszczonowscy 
członkowie GRH Strzelcy zaciągnęli 
honorową wartę, a gospodarzem 
uroczystości była dyrektor Muzeum 
Aleksandra Biniszewska.

Wśród uczestników uroczystości 
byli: Zastępca Wójta Gminy Radzie-
jowice Artur Jankowski, Sekretarz 

Stanisław Szymczak w swojej 
ochotniczej karierze strażackiej pełnił  
wiele funkcji społecznych. Po wojnie 
pełnił funkcję prezesa straży w ra-
dziejowickiej cegielni i doprowadził 
do połączenia się staży zakładowej  
i radziejowicka OSP. W latach 1965-
1991, był prezesem OSP w Radziejo- 
wicach. W tamtych czasach było 
trudno o wszystko, sprzęt, samocho- 
dy i odzież ochronną, również nieła-
two było pozyskać teren dla straży 
pod budowę remizy, a potem prowa-
dzić tę budowę. Jednak prezes Szym-
czak i ówcześni druhowie wykazali 
wiele determinacji i radziejowicka 
straż rozwijała się i zawsze zapew-
niano mieszkańcom ratunek… 

Stanisław Szymczak zmarł  
w wieku 97 lat – w niedzielę 8 
stycznia, jak podkreślił ks. prałat 

Gminy Radziejowice Aneta Kowal-
ska-Sobhani, dyrektor Gminnego 
Centrum Oświaty Beata Kalina, 
reprezentacje szkół z pocztami 
sztandarowymi i z dyrektorkami 
Szkół Podstawowych w: Kuklówce 
Radziejowickiej – Sylwią Król, Kory-
towie – Elżbietą Błażejewską i Ra-
dziejowicach – Żanetą Wesołowską. 

Aleksandra Biniszewska mówiła 
o bohaterach, którzy uznali, że na 
przestrzeni minionych wieków – nie 
o taką wolną Polskę walczyły i ginęły 
pokolenia polskich patriotów. Dlate-

Henryk Andrzejewski – proboszcz 
radziejowickiej parafii, zmarły był 
bardzo szanownym człowiekiem,  
a całe swoje życie przeżył w Radziejo-
wicach, dzieląc, je pomiędzy rodzinę 
i działalność publiczną na rzecz swo-
ich mieszkańców. Zmarłego poże-
gnał obecny prezes OSP Radziejowice  
– Marek Leja. –… Śp. druh Sta-
nisław Szymczak był człowiekiem 
oddanym ideałom pożarnictwa  
i bezinteresownego niesienia pomo-
cy drugiemu człowiekowi… Druhu 
prezesie obiecujemy, że twoja ciężka 
praca nie pójdzie na marne. Dołożymy 
wszelkich starań, aby nasza jednostka 
nadal dynamicznie się rozwijała...

Zmarłego żegnał także Kazi-
mierz Drążkiewicz – działacz OSP  
i PSL – …Dziś zaprosił nas do tej ra-
dziejowickiej świątyni śp. druh Stani-

sław Szymczak. Przybyliśmy tu po to, 
aby Panu Bogu podziękować za Jego 
długie lata i służbę, jaką pełnił jako 
strażak, ludowiec... Lubiliśmy go, bo 
był serdeczny, koleżeński, kochający 
Boga i ludzi... Srebrny i Złoty Medal 
za Zasługi dla Pożarnictwa, Złoty 
Znak Związku OSP RP oraz Medal 
Honorowy im. Bolesława Chomicza 
to najważniejsze odznaczenia, jaki-
mi uhonorowano zmarłego najstar-
szego strażaka w historii powiatu 
żyrardowskiego – druha Stanisła-
wa Szymczaka. W imieniu Marszał-
ka Adama Struzika, zasłużonego 
społecznika, strażaka i ludowca 
– pożegnał Grzegorz Dobrowol-
ski – Dyrektor Delegatury Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
Mazowieckiego w Żyrardowie. 

Z głębi serca wypowiadał swoje  
słowa ks. prałat Waldemar Okurow-
ski. –…Nasz Stanisław był wspa-
niałym człowiekiem. To dzięki takim 
ludziom, jak on w Radziejowicach 
udało się nam stworzyć wielką rodzi-
nę, za to winni mu jesteśmy ogromną 
wdzięczność i wieczną pamięć. My 
tutaj w Radziejowicach mieliśmy 
szczęście, że on był wśród nas…

Podczas uroczystości kościelnych 
i na cmentarzu druha Stanisława że-
gnali druhny i druhowie z OSP w: Ra-
dziejowicach, Korytowie, Kuklówce 
Radziejowickiej, Mszczonowie i Wrę- 
czy oraz działacze PSL ze swoimi 
pocztami sztandarowymi oraz Msz-
czonowska Orkiestra OSP. 

W pożegnaniu zasłużonego spo-
łecznika wzięli udział samorządowcy 
z Wójtem Gminy Urszulą Ciężką, 

radni powiatu i gminy, działacze 
społeczni i mieszkańcy. Lokalna spo-
łeczność żegnała szczególnego czło-
wieka, który jej służył przez długie 
dziesiątki lat.                                 ¢

go wystąpili zbrojnie przeciwko no-
wym okupantom – walczyli i ginęli 
z bronią w ręku, jak i w katowniach 
komunistycznej bezpieki. Pani Alek-
sandra patrząc na figurkę kapliczki 
Chrystusa Łagiernika – przypomnia-
ła pochodzenie dzieła wyrzeźbio-
nego z syberyjskiego drzewa, przez 
zesłanego do katorżniczej pracy na 
Syberię – kapitana Wojska Polskiego.  
Po wojnie figurka, stała się symbo-
lem Stowarzyszenia Żołnierzy Ła- 
gierników RP, a przed dekadą została 
przekazana Muzeum Lwowa i Kre-
sów Południowo-Wschodnich.

Zastępca Wójta Artur Janowski 
– przed złożeniem kwiatów pod Ka-
pliczką Łagierników – podziękował 
Państwu Biniszewskim za kultywo-
wanie pamięci o narodowych boha-
terach. W tym miejscu i w tym dniu 
tradycyjnie złożono kwiaty i zapłonę-
ły znicze pamięci ku czci tych, którzy 
walczyli o wolną Polskę – żołnierzy 
niezłomnych. 

Po uroczystości – jej uczestnicy 
zostali zaproszeni do skansenu „Mała 
Syberia” gdzie Bogdan Biniszewski 
zaprosił do domów przywiezionych  
z Syberii, w których mieszkali zesłań- 
cy – polscy księża uczestnicy po-
wstania styczniowego, a także młody  
Józef Piłsudski, skazany za działal- 
ność patriotyczną i walkę z rosyjskim 
caratem.                                            T.S. 

                       Foto: Beata Kalina
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O c h o t n i c z a  S t r a ż  P o ż a r n a  w  R a d z i e j o w i c a c h

Z e b r a n i e  S p r a w o z d a w c z e  w  O S P  K o r y t ó w

W jednostce Ochotniczej Straży Pożarnej w Radziejowicach odbyło się Walne Zebranie Spra-
wozdawcze, podczas którego zaprezentowano sprawozdania za rok 2022 i omówiono plany 
jednostki na rok 2023. Rozmawiano również o tegorocznym jubileuszu 100-lecia radziejowic-
kiej OSP. 

Pod koniec stycznia w budynku miejscowej Szkoły Pod-
stawowej odbyło się Walne Zebranie Sprawozdawcze OSP 
Kuklówka Zarzeczna. Po części sprawozdawczej i związanej 
z udzieleniem absolutorium za rok 2022, zostały dokonane 
zmiany w składzie władz jednostki. 

W sobotę, 18 marca w jednostce Ochotniczej Straży Pożar-
nej w Korytowie odbyło się Walne Zebranie Sprawozdawcze 
za rok 2022. Po dyskusji nad realizacją ubiegłorocznych zadań 
strażackich Zarząd OSP w Korytowie otrzymał jednogłośne 
absolutorium.

Godnie uczczą 100-lecie swojej straży

zarząd otrzymał jednoGłośne 
absolutorium 

W Zebraniu Sprawozdawczym OSP w Ra-
dziejowicach uczestniczyli zaproszeni goście: 
Urszula Ciężka – Wójt Gminy Radziejowice; 
bryg. Tomasz Piątkowski – Naczelnik Wydziału 
Operacyjnego Komendy PSP w Żyrardowie, rad-
ny samorządu powiatowego, b. starosta Woj-
ciech Szustakiewicz, Waldemar Suski – Prezes 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP, Ewa Plewka  
– Prezes Oddziału Gminnego ZOSP RP, Kazimierz 
Drążkiewicz – były Prezes Zarządu Gminnego 
ZOSP RP, Justyna Klimaszewska – Inspektor 
Urzędu Gminy Radziejowice, Zofia Leśniewska 
– sołtys wsi Radziejowice. Gospodarzem stra-
żackiego spotkania był prezes Marek Leja.

Podczas składania sprawozdania ze stra-
żackiej aktywności, specjalne wyróżnienie 
otrzymali druhowie, którzy w roku 2022 byli  
najbardziej aktywni w zakresie uczestnictwa 
w akcjach ratowniczo-gaśniczych i są to dru-
howie: Dybiński Roman – 107 wyjazdów; La-

W zebraniu udział wzięli druhowie OSP 
oraz zaproszeni goście: Zastępca Wójta – Ar-
tur Jankowski, Przewodnicząca Rady Gminy 
Radziejowie – Grażyna Górka i radna Beata 
Trzeskowska, Komendant Powiatowy PSP  
w Żyrardowie – st. bryg. Mariusz Tymoszewicz, 
Wiceprezes Zarządu Gminnego OSP w Gminie 
Radziejowice Marek Leja.

Druhowie i druhny udzielili absolutorium 
dla Zarządu OSP w Kuklówce Zarzecznej za rok 
2022, przyjęli sprawozdania z ubiegłorocznej 
działalności oraz zatwierdzono plan na 2023r.

Nastąpiły zmiany w Zarządzie OSP Ku-
klówka Zarzeczna oraz w Komisji Rewizyjnej. 
Uzupełniono skład zarządu o członków: Mar-
cina Sadowskiego, Pawła Zawadę i Grzegorza 
Zajglicza, a w Komisji Rewizyjnej nowymi 
członkami są – Adrian Trzaskowski i Andrzej 
Świętochowski.

Podczas swoich obrad ukonstytuował 
się nowy Zarząd OSP Kuklówka Zarzeczna.  

Prezesem tej jednostki został Marcin 
Sadowski; wiceprezesem – Paweł Zawa-
da; wiceprezesem i zarazem naczelnikiem 
– Marcin Dąbrowski; zastępcą naczelnika 
– Ewa Plewka; skarbnikiem – Grzegorz 
Zajglicz; gospodarzem – Daniel Plewka,  
a sekretarzem – Karol Zduńczyk.

Skład Komisji Rewizyjnej OSP w Kuklów-
ce Zarzecznej: przewodniczący – Stanisław 
Zduńczyk; sekretarz – Adrian Trzaskowski; 
członek – Andrzej Świętochowski

Uchwałą walnego zebrania tytuł Hono-
rowego Prezesem OSP Kuklówka Zarzeczna 
nadano Stefanowi Zduńczykowi.                        Kt

Urszuli Ciężkiej, bryg. Tomasza Piątkowskiego, 
oraz prezesów – Waldemara Suskiego i Mar-
ka Leja otrzymali specjalnie podziękowania  
– Dziękujemy wam druhowie za wasze społecz-
ne zaangażowanie i pracę na rzecz zapewniania 
bezpieczeństwo naszym mieszkańcom…– mó-
wiła wójt Urszula Ciężka.

Podczas spotkania podjęto uchwałę o po-
wołaniu Komitetu ds. organizacji 100-lecia OSP 
Radziejowice, która to rocznica przypada w tym 
roku i zapowiadane jest godne jej uhonorowa-
nie. Podziękowania skierowano do  brygadiera 
Tomaszowi Piątkowskiemu za dotychczaso-
wą współpracę w radziejowicką OSP. Było to 
związane z tym, że pan brygadier kończy pracę  
w Komendzie Powiatowej PSP Żyrardów  
i przechodzi na emeryturę. 

Zarząd OSP podziękował również władzom 
gminy i sołectwom za współpracę, wspieranie 

i pomoc w realizowaniu działalności naszej jed-
nostki.                                                                         Rt 

skowski Robert – 75 wyjazdów; Papuga Jakub 
– 72 wyjazdy; Dybiński Damian – 63 wyjazdy; 

Szwed Rafał – 57 wyjazdów i Ściborowski Ma-
teusz – 56 wyjazdów. Ci druhowie z rąk: wójta 

W zebraniu uczestniczyli zaproszeni goście: 
Urszula Ciężka – Wójt Gminy Radziejowice, 
Wojciech Szustakiewicz – Radny Powiatu Żyrar-
dowskiego, st. bryg. Mariusz Tymoszewicz - Ko-
mendant Powiatowy PSP w Żyrardowie, Marek 
Leja – Wiceprezes Prezes Oddziału Powiato-
wego ZOSP RP, Ewa Plewka – Prezes Oddziału 
Gminnego ZOSP RP o Justyna Klimaszewska 
– Pracownik Urzędu Gminy w Radziejowicach.

Podczas zebrania została omówiona reali-
zacja zadań związanych jednostki OSP w Kory-
towie w roku 2022, m.in. w zakresie zakupów 

nowe władze w osP KuKlówKa

sprzętu, sposobów jego dofinansowania, staty-
styk wyjazdów do akcji. Przyjęto również plan 
zadań jednostki na rok 2023. 

Po omówieniu zakresu działalności w mi-
nionym roku - Zarząd OSP Korytów – w głoso-
waniu otrzymał jednogłośne absolutorium.  

Przedstawiciele Zarząd OSP w Korytowie 
podziękowali władzom gminy, sołectwom  
i lokalnej społeczności oraz kierownictwu PSP 
Żyrardów za współpracę i pomoc w realizowa-
niu działalności jednostki.       Tekst, foto: J.K.
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W środę 8 lutego miało miejsce niecodzienne wydarzenie – Inaugura-
cja Roku Akademickiego nowopowstałego Uniwersytetu Trzeciego Wieku  
w GCK „Powozownia” w Radziejowicach. Przy pełnym audytorium spotka-
nie rozpoczęła  Wójt Urszula Ciężka, przeczytawszy słowa Aktu Powołują-
cego Uniwersytet Trzeciego Wieku Powozownia, wręczyła go koordynato- 
rowi UTW Iwonie Gradeckiej. 

Te odpady można zawieźć do pSzoK

Gmina Radziejowice Też ma Swój UniweRSyTeT

Od początku lutego w Gminie 
Radziejowice funkcjonuje Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku „Powozownia”. 
Podczas uroczystości inauguracyjnej 
- Wójt Gminy Radziejowice Urszula 
Ciężka – wręczyła akt powołania 
UTW. Tajniki funkcjonowania i dzia-
łalności Uniwersytetów Trzeciego 

Wieku w Polsce zaprezentował dr 
Roman Biskupski – Kierownik Mazo-
wieckiej Akademii Seniora i Zastępca 
Mazowieckiej Rady Senioralnej. 

Po tej prelekcji pierwsi studenci 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku Powo-
zownia w Radziejowicach zostali za-
proszeni na części artystyczną, którą 

zaprezentowali zaproszeni studenci 
z Uniwersytetu Trzeciego Wieku  
z Żabiej Woli. Ta grupa artystyczna 
zabrała zgromadzonych w senty-
mentalną podróż do lat dwudzie- 
stych ubiegłego wieku. Jak wspomi-
nają ten występ – nostalgia, wrażli- 
wość a także elegancja biła od ar-

Wójt Gminy Radziejowice informuje, że właściciele nieruchomości, w ramach uiszczonej opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalnymi mają możliwość dostarczania niżej wymienionych odpadów do Punktów 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) w Słabomierzu- Krzyżówce

Za odpady budowlane i roz- 
biórkowe oraz zużyte opony w ilości 
przekraczającej wartości wskazane 
powyżej pobierana będzie opłata 
zgodnie z obowiązującym cennikiem 
przyjęcia odpadów do PSZOK.

PSZOK w Żyrardowie przy 
ul. Czystej 5 przyjmuje:
1. Przeterminowane leki oraz 

odpady niekwalifikujące się do 
odpadów medycznych powstałe  
w gospodarst wie  domow ym  
w wyniku przyjmowania produktów  
leczniczych w formie iniekcji i pro-
wadzenia monitoringu poziomu 
substancji we krwi, w szczególności 
igieł i strzykawek;

2. Zużyte baterie i akumulatory;
3. Odpady zużytego sprzętu 

elektrycznego i elektronicznego;

Od dnia 01.04.2023 r.
4. dostarczane we własnym 

zakresie bioodpady przekraczające 
limit odbioru worków bezpośrednio 
z nieruchomości za wyjątkiem:
¡  zadeklarowanych nierucho-

mości z kompostownikiem;
¡właścicieli działek rekreacyj-

nych
Bioodpady należy wrzucić bez 

worków do kontenera wskazanego 
przez pracownika PSZOK. 

PSZOK będzie przyjmował wy-
łącznie odpady zebrane selektywnie 
oraz dostarczone w sposób umożli-
wiający ich selektywne odebranie, 

zważenie i samodzielne rozłado-
wanie w miejscu wskazanym przez 
obsługę.

Obsługa PSZOK ma obowiązek 
zażądać od osoby dostarczającej  
odpady, dowodu opłaty za gospo-
darowanie odpadami komunalny- 
mi, ważnej na dany rok kalenda-
rzowy lub z III/IV kwartału roku 
poprzedniego, jako potwierdzenie  
przynależności do systemu gospo- 
darowania odpadami na terenie 
gminy Radziejowice. Obsługa PSZOK 
może odmówić przyjęcia odpadów w 
przypadku braku przedmiotowego 
dokumentu niezbędnego do doko-
nania weryfikacji osoby i jej miejsca 
zamieszkania.

GODZINY OTWARCIA

PSZOK Słabomierz-Krzyżówka
Poniedziałek: 7:00 - 15:00
Wtorek: 7:00 - 15:00
Środa: 7:00 - 15:00
Czwartek: 7:00 - 15:00
Piątek: 7:00 - 15:00
z wyłączeniem dni wolnych od 

pracy i świąt.

PSZOK Żyrardów ul. Czysta 5
Poniedziałek: nieczynne
Wtorek: 8:00 - 16:00
Środa: 10:00 - 18:00
Czwartek: 8:00 - 16:00
Piątek: 10:00 - 18:00
Sobota: 8:00 - 16:00
z wyłączeniem dni wolnych od 

pracy i świąt.

15 01 01
15 01 02
15 01 04
15 01 07
20 01 11

Opakowania z papieru i tektury
Opakowania z tworzyw sztucznych

Opakowania z metali
Opakowania ze szkła

Tekstylia
Farby, tusze, farby drukarskie, kleje, lepiszcze i żywice zawierające substancje  

niebezpieczne – chemia
Leki inne niż wymienione w 20 01 31

Opakowania zawierające pozostałości substancji niebezpiecznych lub nimi zanieczysz-
czone (np.. Środkami ochrony roślin I i II klasy toksyczności- bardzo toksyczne i toksyczne)- 

opakowania po chemii
Urządzenia zawierające freony

Zużyte urządzenia elektryczne i elektroniczne inne niż wymienione w 20 01 21 i 20 01 23 
zawierające niebezpieczne składniki-sprzęt AGD, RTV, elektryczne

Zużyte urządzenia elektryczne i elektroniczne inne niż wymienione w 20 01 21, 20 01 23 
i 20 01 35 – świetlówki, żarówki

Baterie alkaliczne (z wyłączeniem 16 06 03)
Odpady wielkogabarytowe

Zużyte opony w ilości max 4 szt. /na gospodarstwo/rok
Odpady betonu oraz gruz betonowy z rozbiórek i remontów- budowlane

w ilości max 400 kg/gospodarstwo /rok
Szkło

Drewno
Zmieszane odpady z budowy, remontów i demontażu inne niż wymienione  

w 17 09 01, 17 09 02 i 17 09 03
Zmieszane odpady z betonu, gruzu ceglanego, odpadowych materiałów ceramicznych  

i elementów wyposażenia inne niż wymienione w 17 01 06
Metale 

tworzywa sztuczne
Lampy fluorescencyjne i inne odpady zawierające rtęć

Odpady komunalne nie wymienione w innych podgrupach 

tystów z grupy teatralnej „Trzeci 
Dzwonek” i grupy wokalnej Chóru 
DoReMiRe.–... Przenieśli nas w cu-
downy świat miłości, szczerości i cie-
płych słów, licząc na ich powodzenie 
i adaptację w przyszłych działaniach. 
Wielkie zaangażowanie było także 
po stronie koordynatorów grup Aliny 
Czaplickiej i Aleksandry Kopp i pra-
cowników z Domu Kultury w Żabiej 
Woli – Mariusza Sztompki i Tomasza 
Koncy, a słowa podziękowania skiero-
wano do dyrektor Barbary Salzburger 
za przyjęcie zaproszenia do Radziejo-
wic i poświęcenie ze strony wielu osób. 
Ponad godzinny program, obfitował 
w sentymentalną, miłosną muzykę  

i wspomnieniowe wiersze, czasami pi-
sane przez samych uczestników grup. 
Nie zabrakło także tańca, który na ko-
niec porwał i wykonawców i słucha-
czy przedstawienia. Jeszcze raz dzię-
kujemy artystom i naszym nowym 
słuchaczom za obecność, poświęcony 
czas i zapraszamy na kolejne spotka-
nie w dniu 28 lutego...– powiedziała 
dyrektor CK Powozownia w Radziejo-
wicach – Agnieszka Rybarczyk.

Jest to trzeci Uniwersytet Trze-
ciego Wieku prowadzący działalność 
ze środowiskami seniorów w powie-
cie żyrardowskim – po UTW w Żyrar-
dowie i Mszczonowie.                         Pt

20 01 27

20 01 32

15 01 10

20 01 23

20 01 35

20 01 36

16 06 04
20 03 07
16 01 03

17 01 01

17 02 02
17 02 01

17 09 04

17 01 07

20 01 40
17 02 03    
20 01 21
20 01 99
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G m i n n y  Tu r n i e j  W i e d z y  P o ż a r n i c z e j  w  R a d z i e j o w i c a c h 

Tydzień pełen ciekawych i mocnych wrażeń 

FanTasTyczne półkolonie w Gminie radziejowice

doskonale wiedzą jak zapobieGać pożarom

Ferie z Powozownią przebiegły bezpiecznie, radośnie i jak przystało 
na placówkę nazywaną – Z Kulturą za Pan Brat – bo taka myśl przyświe-
ca uczestnikom wszystkich zajęć. 

W środę w Gminnym Centrum Kultury „Powozownia”  
w Radziejowicach odbyły się Eliminacje Gminne w ramach 
XLV Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy Pożarniczej „Młodzież 
Zapobiega Pożarom”.

Od 20 do 24 lutego w Radziejowicach z inicjatywy Wójta 
Gminy Radziejowice były realizowane półkolonie zorgani-
zowane przez Gminne Centrum Oświaty w Radziejowicach  
w ramach działań profilaktycznych Gminy Radziejowice. Re-
alizatorem zleconych zajęć było Stowarzyszenie Salezjańskiej 
Organizacji Sportowej „SL SALOS”. 

Podczas ferii – cały tydzień obfitował  
w ciekawe wycieczki, warsztaty i moc wrażeń.  
W poniedziałek zawitaliśmy do Łodzi, zwie- 
dzając Muzeum Światła i uczestnicząc  
w warsztatach organizowanych przez Ekspe-
rymentarium. 

We wtorek natomiast swoje podwoje 
przed nami otworzył Teatr Syrena, gdzie 
mieliśmy okazję poznać pracę wszystkich 
pracowników Teatru zaangażowanych i od- 
powiedzialnych za przedstawienie. 

Prezentacja i warsztaty autorstwa 
dwóch instruktorów i pracowników dała 
wyczerpujące odpowiedzi na ciekawe py-
tania naszych dzieci. Tego dnia zagościliśmy 
na obiedzie w barze mlecznym – miejscu 
tanim, smacznym, a jednocześnie zachowa-
nym z ubiegłego stulecia. 

W ramach półkolonii dla dzieci z Gminy Ra-
dziejowice zostały zorganizowane różnego ro-
dzaju zajęcia sportowe, gry i zabawy, warsztaty 
artystyczne i plastyczne. Odwiedzili również 
Park Rozrywki, Majaland Warsaw, basen Aqua 
Żyrardów, basen i lodowisko Aquarius Rawa 
Mazowiecka. Do dzieci zawitał Iluzjonista oraz 
odbyła się gra terenowa. Półkolonie zimowe 
odbywały się w dniach 20-24 lutego 2023 r. 
Łącznie w feriach zimowych uczestniczyło 71 
dzieci i młodzieży. W ramach wypoczynku za-
pewniony był transport, wyżywienie, ubezpie-
czenie do miejsc odwiedzanych w ramach planu 
półkolonii. Opiekę nad uczestnikami półkolonii 
sprawowała wykwalifikowana kadra wycho-
wawców posiadających doświadczenie w pracy 
z dziećmi. To był bardzo intensywny tydzień, 
a dzieci przez osiem godzin miały świetnie 
zorganizowaną zabawę podróże i poznawanie 
nieznanego im świata.

Z Gminą Radziejowice, z Gminnym Centrum 
Oświaty bardzo dobrze się nam współpracuje. 
Organizator zaprosił nas do realizacji działań już 
po raz piąty. Widzę, że Gmina Radziejowice dba o 
rozwój swoich małych mieszkańców w  kierunku 
artystycznym,  sportowym, rekreacyjnym i co 
najważniejsze – bezpiecznie. Na czas półkolonii 
oddała do dyspozycji dużą część radziejowickiej 
placówki oświatowej, dzięki czemu dzieci spędzi-
ły czas w bezpiecznej przestrzeni. …– powie-
dział kierownik półkolonii Michał Ciecharowski.  

Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej 
na celu ma popularyzowanie przepisów oraz 
kształtowanie umiejętności w zakresie: ochro-
ny ludności, ekologii, ratownictwa i ochrony 
przeciwpożarowej. W szczególności służy po-
pularyzowaniu wśród dzieci i młodzieży: zasad  
postępowania na wypadek pożaru, praktycz-
nych umiejętności posługiwania się podręcz-
nym sprzętem gaśniczym, wiedzy na temat 
techniki pożarniczej, organizacji ochrony prze-
ciwpożarowej, historii i tradycji ruchu strażac-
kiego oraz znajomości przepisów przeciwpo-
żarowych. Udział w konkursie wzięli uczniowie  
z SP Kuklówka, oraz delegacje z drużyn MDP Ra-
dziejowice, MDP Korytów oraz MDP Żyrardów. 
Ogółem do konkursu przystąpiło 16 uczestni-
ków w trzech grupach wiekowych. Pisemne  
i ustne odpowiedzi uczestników Gminnej Edycji 
Turnieju Wiedzy „Młodzież zapobiega pożarom” 
były oceniane przez jury w składzie: Artur Jan-
kowski – Zastępca Wójta Gminy Radziejowice; 
Andrzej Oklesiński – OSP Żyrardów; oraz radni: 
Marek Leja i Paulina Partyka.

Po rozgrywkach finałowych kolejność była 
następująca:

Środa – to dzień ki- 
nowy, z prezentacją 
warsztatów edukacyj-
nych a także projekcją 
filmu „Kot w butach”. 
We czwartek pojechali- 
śmy do Piotrkowa Try- 
bunalskiego do Ma-
nufaktury Szkła, gdzie odbywa się produk-
cja na szeroką skalę bombek świątecznych 
bardzo bogato dekorowanych. Dzieci miały 
okazję obejrzenia poszczególnych etapów 
produkcji i dekorowania bombek, na koniec 
same projektowały wzory na bombkach. 

Ostatni dzień – piątek to dzień słodko-
ści. Zawitaliśmy do Fabryki Krówek do Mila-
nówka, gdzie zostaliśmy zapoznani z histo-
rią miejsca, a także poszczególnymi etapami 

produkcji krówek.Uczestnicy warsztatów 
doświadczyli projektowania opakowań 
słodkości a także ich profesjonalnego pako- 
wania. Po przyjeździe do „Powozowni” na- 
stąpiło słodkie zwieńczenie w postaci pącz-
ków, napojów i batonów. Będzie co wspomi-
nać, oj będzie.

Drodzy Rodzice dziękujemy Wam za za-
ufanie i powierzenie swoich pociech, które 
spisały się rewelacyjnie. Mamy nadzieję 

Zajęcia odbywały się w godzinach od 8:00 
– do 16:00, a podczas pobytu na półkoloniach 
– dzieci miały zapewnione trzy posiłki - drugie 
śniadanie, obiad i podwieczorek. Gmina Radzie-
jowice pokryła połowę kosztów tej formy zajęć 
i wypoczynku dla swoich najmłodszych miesz- 
kańców. Pozostałą kwotę związaną z wyżywie-
niem finansowali rodzice. W zajęciach wzięło 
dział 71 uczestników, podzielonych na sześć 
grup. Okazuje się, że z roku na rok jest coraz 
więcej dzieci chętnych do udziału w takiej przy-
godzie feryjnej.

Organizator zapewnił bezpieczeństwo 
uczestników – zgodnie z wytycznymi MEN, MZ 
i GIS.                                                                              TA

na kolejne wyjazdy i ciekawe  wycieczki  
w pierwszym tygodniu wakacji. Do zobacze-
nia w GCK „Powozownia” w Radziejowicach.

Agnieszka Rybarczyk

I grupa wiekowa (klasy I-IV): 1. Aleksander 
Derewenda – Korytów; 2. Kacper Pałasz – Ko-
rytów.

II grupa wiekowa (klasy V-VIII): 1. Aleksan-
dra Grenda – Kuklówka; 2. Błażej Wójcik – Ra-
dziejowice; 3. Zuzanna Kowalska – Żyrardów.

III grupa wiekowa (szkoły ponadpodstawo-
we): 1.Kacper Zagrajek – Radziejowice; 2. Alek-
sandra Mirgos – Korytów; 3. Michał Kowalczyk 
– Radziejowice.

Nagrody rzeczowe laureatom konkur-
su wręczyli członkowie Jury. Dla wszystkich 
uczestników turnieju wiedzy pożarniczej Urząd 
Gminy Radziejowice ufundował okazjonal-
ne nagrody – Bardzo dziękujemy Zarządowi 
Gminnemu ZOPS RP za przygotowanie eliminacji 
gminnych OTWP. Zwycięzcom i uczestnikom ser-
decznie gratulujemy, a za laureatów będziemy 
trzymać kciuki na eliminacjach powiatowych... 
powiedział Zastępca Wójta Gminy Radziejowice 
Artur Jankowski na zakończenie turnieju

Tekst, Foto: J.K.
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Na początku lutego odbyły się Mistrzostwa Powiatu Ży-
rardowskiego Drużyn Pożarniczych w Piłce Nożnej. Gminę 
Radziejowice reprezentowali druhowie z Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej w Kuklówce Zarzecznej.

Strażacy z KuKlówKi , to wSpaniali futboliści 
M i s t r z o s t w a  P o w i a t u  Ż y r a r d o w s k i e g o  D r u ż y n  P o ż a r n i c z y c h  w  P i ł c e  N o ż n e j

telefony, Które mogą nam Się przydać

Urząd Gminy  Radziejowice, tel. 46 857-71-71  I  Konserwatorzy: sieć wodociągowa: Tomasz Derewenda – tel. 735-929-660;  
Andrzej Finkelsztajn – tel. 530-741-979   I odczyty liczników – 692-606-190 lub 46 854-30-30  I  
sieć sanitarna: całodobowo EL-MECH Konserwacja Kanalizacji tel. 796-559-103
Dzielnicowy  Gminy Radziejowice tel. 506-905-720   I  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej tel. 46 857-71-22  I  
Gminne Centrum Oświaty tel. 46 857-71-23  I  Gminne Centrum Kultury „Powozownia” tel. 46 856-35-35  I  Pałac Radziejowice tel. 46 857-71-75
Muzeum Lwowa i Kresów, Biniszewicze tel. 602 603 588  I  Gminna Biblioteka im. Jana Pawła II  tel. 46 857-71-50
Szkoła Podstawowa w Radziejowicach  tel. 46 857-70-08 i 46 857-70-34  I  Szkoła Podstawowa w Korytowie A tel. 46 857-51-70
Szkoła Podstawowa w Kuklówce tel. 46 857-77-29  I  Przedszkole w Radziejowicach tel. 46 857-71-76  I 
Przychodnia Zdrowia w Radziejowicach tel. 46, 857-71-17, 514-740-908  I  Apteka „ Remedium” w Radziejowicach tel. 46 857-70-15  I  
Poczta w Radziejowicach tel. 887 331 662   I  Bank Spółdzielczy w Radziejowicach tel. 46 857-71-88  I  Parafia w Radziejowicach tel. 46 857-71-18  I  
Parafia w Kuklówce Zarzecznej tel. 22 243-29-82  I  Starostwo Powiatowe w Żyrardowie tel. 46 855-22-19  I  
Komenda Powiatowa Policji w Żyrardowie tel. 47 705-82-00   I  Komisariat Policji w Mszczonowie tel. 47 705-82-60  I  
Szpital w Żyrardowie tel. 46 855-20-11  I  Powiatowy Urząd Pracy w Żyrardowie tel. 46 855-38-12   I  Urząd Skarbowy w Żyrardowie tel. 46 855-35-56

BEZPŁATNY BIULETYN INFORMACYJNY 
URZĘDU GMINY RADZIEJOWICE

Wydawca:  
Urząd Gminy Radziejowice   

ul. Kubickiego 10, 96-325 Radziejowice 
) +48 46 857 71 71    

 FAX: +48 46 857 71 20     
*urzad@radziejowice.pl  

Realizacja zamówienia:  
Tadeusz Sułek Usługi Wydawnicze

 Wydawca „Życia Żyrardowa”  
ul. Okrzei 51 A   

 96-300 Żyrardów, ) 46 855 36 62   
 * zycie@hot.pl

Sportowo-rekreacyjna impreza strażacka  
Mistrzostwa Powiatu Żyrardowskiego Drużyn 
Pożarniczych w Piłce Nożnej odbywała się  
w hali AQUA Żyrardów. Kilkugodzinne wydarze-
nie odbywało się pod patronatem Macieja Ma-

łeckiego – Posła na Sejm RP, Ministra Aktywów 
Państwowych  i Lucjana Chrzanowskiego – Pre-
zydenta Miasta Żyrardowa.

Gminę Radziejowice w tych rozgrywkach 
sportowych reprezentowała jednostka OSP 
Kuklówka Zarzeczna, którą dopingowała Wójt 
Gminy Radziejowice Urszula Ciężka, radna Be-
ata Trzaskowska, a także wielu kibiców tej dru-
żyny z nowym prezesem Marcinem Sadowskim. 

– Jestem pod wrażeniem ambitnej gry na-
szych zawodników – strażaków z Kuklówki Za-
rzecznej w tej zaciętej rywalizacji. Dziękuję rów-
nież kibicom OSP Kuklówka za wsparcie okazane 

swojej drużynie, a także wszystkim uczestnikom 
oraz organizatorom tego przedsięwzięcia, którzy 
wykazali się ogromnym zaangażowaniem… 
– powiedziała wójt Urszula Ciężka.

Puchary, statuetki oraz nagrody rzeczowe 
wręczył Maciej Małecki – Poseł na Sejm RP 

wraz z lokalnymi samorządowcami, wśród 
których byli – Wójt Gminy Radziejowice Ur-
szula Ciężka, zastępca prezydenta Żyrardowa 
– Adam Lemiesz, Burmistrz Miasta i Gminy 
Wiskitki – Rafał Mitura i inni samorządowcy. 
                                                                           Foto. J.K.

nowoczeSna SzKoła bez barier – na miarę XXi wieKu
Szkoła bez barier  

w Gminie Radziejowice
Uruchomienie nowopowstałej infrastruk-

tury Szkoły Podstawowej im. Józefa Chełmoń-
skiego w Kuklówce wspomaga realizacja przed-
sięwzięcia grantowego pt. „Szkoła bez barier  
w Gminie Radziejowice” realizowanego przez 
Gminę Radziejowice, w ramach projektu pn. 
„Dostępna Szkoła” – Działanie 4.1 Innowacje 
społeczne, Oś priorytetowa IV Innowacje spo-
łeczne i współpraca ponadnarodowa Programu 
Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020.

Celem projektu „Dostępna Szkoła” jest 
wypracowanie Modelu Dostępnej Szkoły, któ-
ry będzie wyznaczał standardy w obszarach 
dostępności architektonicznej, w wymiarze 
technicznym, edukacyjnym oraz społecznym,  
a także w zakresie organizacji szkoły oraz proce-
dur i przetestowanie go. Na ten cel Gminie Ra-
dziejowice został przyznany grant w wysokości 
1.350.000 złotych. 

Projekt na 100 procent dostępności reali-
zuje Szkoła Podstawowa im. Józefa Chełmoń-
skiego w Kuklówce Radziejowickiej, zaś na 60 
procent Szkoła Podstawowa im. Władysława 

Rdzanowskiego w Radziejowicach. Te dwie 
szkoły prowadzone przez Gminę Radziejowice 
znalazły się w wąskim gronie 78 szkół z całej 
Polski, w których realizowany jest program 
„Dostępna Szkoła”.  Działania projektowe Szkoły 
Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego w Ku-
klówce Radziejowickiej zostały przeprowadzone 
również w odniesieniu do nowopowstałych po-
mieszczeń, oprócz spełnienia standardu w ob-
szarze architektonicznym, (miejsca postojowe, 
podjazd, dźwig osobowy i toalety dostępne dla 
osób niepełnosprawnych) w ramach realizacji 
projektu za kwotę 47 tys. zł wyposażono sale 
lekcyjne, które w 100 proc. spełniają standardy 
dostępności (zakupiono meble dostosowanie 
do potrzeb osób niepełnosprawnych oraz za-
montowano nowoczesny sprzęt multimedial-
ny). Za kwotę 8 tys. zł zakupiono tablety AAC 
ułatwiające komunikację z osobami mającymi 
trudności z komunikacją werbalną. Ponadto 
harmonogram działań projektowych przewi-
duje: zapewnienie standardu dojścia do obiektu  
– budowę ciągu jezdno-pieszego, wymia-
nę schodów i drzwi wejściowych w wejściu 
głównym, przebudowę pomieszczeń prze-

znaczonych na świetlicę, stołówkę i gabinety 
specjalistyczne. – Wiele zadań jest jeszcze  do 
realizacji, ale wśród osób odpowiedzialnych 
za realizację projektu jest energia do działania 
i wiara w powodzenie realizacji założeń pro-
jektowych. Po zakończeniu realizacji projektu 
pn. „Szkoły bez barier w Gminie Radziejowice” 

w Szkole Podstawowej im. Józefa Chełmoń-
skiego do realizacji pozostanie ostatni III etap 
rozbudowy – budowa sali gimnastycznej przy 
Szkole Podstawowej im. Józefa Chełmońskiego 
w Kuklówce Radziejowickiej.

Będzie to wówczas już ze wszech miar no-
woczesna szkoła bez barier.
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